
Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

29.11.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kāpēc ekomežā "Vilkukalna - Krievu kalna masīvs", 

bez šī meža individuāla  apsaimniekošanas plāna 

apstiprināšanas nākošajam periodam, tiek 

sagatavotas mežaudzes jaunām kailcirtēm? 

Ņemot vērā komplekso un laikietilpīgo meža apsaimniekošanas 

plānošanas procesu, cirsmu gatavošana tiek uzsākta vismaz vienu gadu 

pirms mežizstrādes. Cirsmu plānošana tika veikta balstoties uz spēkā 

esošā plāna nosacījumiem. Pēc nākamā plānošanas perioda plāna 

apstiprināšanas, LVM veiks informācijas analīzi lai nepieciešamības 

gadījumā veiktu izmaiņas nodrošinot apstiprinātā plāna prasību 

ievērošanu.

28.11.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Vai LVM izdalītās putnu un dzīvotņu aizsardzības 

teritorijas arī tiek skaitītas klāt pie dabas aizsardzības 

platību īpatsvara mežā, tajā skaitā ekomežos, vai 

LVM tajās ieskaita tikai DAP aktualizētās dabas un 

vides aizsardzības teritorijas?

NAV
LVM izdalītās putnu un dzīvotņu aizsardzības teritorijas arī tiek skaitītas 

klāt pie dabas aizsardzības platību īpatsvara.

02.10.2019
Anita 

Biseniece

Tā kā jūsu iestādes rīcībā ir trīsdimensiju reljefa 

modeļi valsts mežiem, tad rekreācijas masīvam tieši 

ir izveidojams šāds modelis, kas lieliski parāda 

ainaviskās vērtības dažādās masīva vietās un citus uz 

rekreāciju attiecināmus parametrus. Katrā ziņā bez 

kvalitatīva kartogrāfiskā rekreācijas masīva 

ilgtermiņa plānošana nemaz nav iespējama, bet nekas 

tāds vēl līdz šim nav izveidots, vismaz sabiedrība ar 

to iepazīstināta nav.

NAV

Meža masīva apsaimniekošana atbilstoši individuālā plāna nosacījumiem 

nodrošina dažādu rekreācijas veidu un vērtību saglabāšanu un attīstību 

ilgtermiņā. Savukārt, LVM GEO un LVM GEO mobilā aplikācija ir 

publiski pieejami rīki ar kuru atbalstu, pievienojot dažādus kartes slāņus, 

var orientēties valsts mežos un atrast savām interesēm atbilstošākos 

objektus un vērtības (piemēram, labiekārtotas atpūtas un makšķerēšanas 

vietas, meža autoceļu un taku tīklu utml). 

01.10.2019
Anita 

Biseniece

Izveidot rekreācijas veidu karti meža masīvam, 

izmantojot U. Liepiņas bakalaura darba materiālus, 

S. Rūsiņas, I. Strautnieka u.c. atbilstošu speciālistu 

datus un pieredzi. 

NAV

LVM GEO un LVM GEO mobilā aplikācija ir publiski pieejami rīki ar 

kuru atbalstu, pievienojot dažādus kartes slāņus, var atrast dažādu 

informāciju par meža masīvu. 

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Atjaunojot mežu un kopšanas cirtēs, izņemot priežu 

mežaudzēs, veidot mistraudzes. Atjaunojot 

mežaudzes nenoteikt stādīto koku skaitu 1000 uz ha, 

ļaujot to izvēlēties apsaimniekotājiem.

Mistraudzes ir noturīgākas biotisko un 

abiotisko faktoru ietekmē, tās veidot iesaka arī 

Eiropas atbalsta institūcijas, tās ir 

ugunsdrošākas. 2018. gadā atjaunotās platības 

koptas kā tīraudzes ar mazu stādīto koku 

skaitu, neatbilda meža atjaunošanas 

noteikumiem.

Meža apsaimniekošanas plāna redakcijā ir noteikti nosacījumi 

piemistrojuma saglabāšanai meža atjaunošanai, jaunaudžu un krājas 

kopšanas cirtēm. Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu 

ievērošanu un vienlaicīgi veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu 

audzes plānots atjaunot stādot līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Ierīkojot kokmateriālu krautuves, censties izmantot 

dabiski brīvos atvērumus, neizrobojot mežu bez 

vajadzības.

Pēc 2018. gada ciršu izstrādēm mizgraužu 

savairošanās ap krautuvēm egļu mežaudzēs, 

piemēram, 132. kv.

Apsaimniekošanas plānā noteikts, ka krautuvēm, iespēju robežās, 

izmanto jau esošos laukumus un no meža brīvās vietas.

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Kailcirtes veidot nelielās platībās un neveikt tiešā 

Krievu kalna pastaigu taku tuvumā.
Estētiski apsvērumi.

Apsaimniekošanas plānā ir noteikti ierobežojumi attiecībā uz  vidējo 

atjaunošanas cirtes platību desmitgadē, ka tā  nepārsniedz 2 ha (kas ir 

platības ziņā Borālajiem mežiem raksturīgs dabisks traucējums). Plānojot 

cirsmas jāievēro meža ainavas vizuālās plānošanas principi. Lai uzlabotu 

ainavas vizuālā īpašības, tiek plānots izvērtēt nepieciešamību Krievkalnu 

takas tuvumā atsegt estētiskus skatu punktus.

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Krievu kalnā ieteicams skatu tornis, vai skatu 

laukumi.
Kalna apmeklētāju ieteikums.

Pašlaik meža masīvā ir izveidotas un uzturētas 5 tūrisma atpūtas vietas. 

Šī plāna ietvaros tiek plānota viena jauna tūrisma objekta izveide – Vilku 

lamatas, bet Krievkalnā tiek plānota regulāra gājēju ceļa un nogāžu 

pļaušana un skatu punktu atsegšana nepieciešamības gadījumā. Skatu 

torņa izveides nepieciešamība tiks vērtēta nākamajā plānošanas periodā.
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30.09.2019
Valsts meža 

dienests
Mežizstrādi neveikt pavasara un vasaras periodā.

Mizgraužu izplatība un putnu ligzdošanas 

periods.

Saglabāts termiņa ierobežojums koku ciršanai atjaunošanas cirtēs, 

kopšanas cirtē no 1. aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot bojātu koku 

cirtes, kokmateriālu pievešanu un transportēšanu.

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Saglabāt skuju un cieto lapu koku mežaudzes, kas 

pārsniedz 100 gadu vecumu, sevišķi ja tās ir nelielās 

platībās jaunāku mežaudžu ieslēgumā.

Dabas vērtību saglabāšana.

Lai nodrošinātu meža apsaimniekošanas mērķu sasniegšanu, 

apsaimniekošana tiek veikta tā lai 70 gadu un vecāku audžu īpatsvars, 

realizējot apsaimniekošanas pasākumus, nebūtu mazāks par 30% no 

meža platības (saskaņā ar esošajiem nosacījumiem, pēc plāna realizācijas 

plānots 53 %). Papildus jau apzinātajām dabas aizsardzības mežaudzēm, 

pirms saimnieciskās darbības veikšanas tiek identificētas bioloģiski 

nozīmīgākās mežaudzes un dabas aizsardzības telpiskajā plānošanā tiek 

pielietoti ainavu ekoloģiskās plānošanas principi. Ainavu  līmenī esošā 

meža masīva vecumstruktūra un apsaimniekošanas režīms jau daļēji 

nodrošina priekšlikumā minētos nosacījumus (piemēram, plāna perioda 

ietvaros cieto lapu koku audzēs vienlaidus atjaunošanas cirte nav 

plānota). 

30.09.2019
Valsts meža 

dienests
Atbalstīt “Vilku lamatu” atjaunošanu.

Šis bija savā ziņā unikāls, cilvēka radīts 

veidojums, noteikti būtu interesants apskates 

objekts.

Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Plānā uzrādīt pareizo AS “Latvijas valsts meži” 

struktūrvienības nosaukumu un adresi.

Plānā minēts vecais nosaukums “Zemgales 

mežsaimniecība” un vecā tās atrašanās adrese.
Plāna titullapā norādīts.

30.09.2019
Valsts meža 

dienests

Plānā nomainīt veco nosaukumu “Valsts kultūras 

pieminekļu aizsardzības inspekcija” (VKPAI) uz 

jauno – “Nacionālā kultūras mantojuma pārvalde”.

NAV
Valsts kultūras pieminekļu aizsardzības inspekcija” (VKPAI) nosaukums 

nomainīts uz jauno – “Nacionālā kultūras mantojuma pārvalde”.

30.09.2019 MK Īle
Lūgums pārvērtēt infrastruktūras objektu 

renovāciju/izveidi staignāju mežos. 

Piemēram, 74/75 kvartālā reģistrētais 

staignāju mežs, kur, "pateicoties"  

nepārdomāta aizsardzībai, vairs neaug neviens 

melnalksnis, savulaik bija (un vēl joprojām ir) 

nepieciešama infrastruktūras renovācija, ko 

varētu izmantot ne tikai meža 

apsaimniekošanas nolūkos, bet arī rekreācijai. 

Savulaik jau ticis iesniegts renovācijas 

projekts, kas tika noraidīts ar pamatojumiem, 

kas šobrīd skaidri redzami kā neloģiski. 

Tiks izvērtēta meliorācijas sistēmas atjaunošanas nepieciešamība un 

iespējas minētajos kvartālos. Apsaimniekošanas plāns paredz, ka meža 

meliorācijas sistēmu ikdienas uzturēšanas,  atjaunošanas, būves un 

pārbūves darbus veic pēc nepieciešamības, ievērojot vides aizsardzības 

prasības. 

30.09.2019 MK Īle
Priekšlikums atļaut medības medīt arī mikroliegumos 

visu cauru gadu.

No rekreācijas plāna apspriedēm varētu būt 

priekšlikums grozīt MK noteikumus, kas 

paredzētu atļaut medības arī mikroliegumos,  

jo mednieku sabiedrībai nav izprotams, kādēļ, 

piemēram, medību infrastruktūru 

mikroliegumos nevar izvietot cauru gadu, bet 

lauksaimnieks var ar traktoru gar ligzdu 

braukāt kaut vai cauru dienu. 

Medību saimniecība teritorijā tiek regulēta atbilstoši medību nomas 

līgumiem un normatīvajiem aktiem. Meža apsaimniekošanas plānā netiek 

iekļauti papildus nosacījumi, kas ir pretrunā spēkā esošiem normatīviem 

aktiem. 
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30.09.2019 MK Īle
Pārvērtēt nepieciešamību apturēt izlases ciršu 

veikšanu.

Līdz šim praktizētās izlašu cirtes ir 

nepievilcīgas rekreācijai, ainavai, nelabvēlīgas 

medību faunas daudzveidībai un 

tautsaimniecībai kopumā. Turpinot veikt 

izlases cirtes nākotnē no šīs teritorijas priežu 

audzes pamazām izzustu, kas jau šobrīd 

redzams gan piejūrā gan esošajā masīvā. 

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tipu, sugu sastāvu, audzes telpisko 

novietojumu u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019 MK Īle Atjaunot mežaudzes ar egli, neierobežot stādu skaitu. 

Stādot 1000 var veidoties pamatā lapkoku 

audzes, eglei paliekot otrajā stāvā, vai arī 

intensīvi kopjot uz egli, veidojas sliktāka 

atzarošanās. 

Meža apsaimniekošanas plāna redakcijā ir noteikti nosacījumi 

piemistrojuma saglabāšanai meža atjaunošanai, jaunaudžu un krājas 

kopšanas cirtēm. Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu 

ievērošanu un vienlaicīgi veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu 

audzes plānots atjaunot stādot līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 

30.09.2019 MK Īle
Krājas kopšanas cirtēm jābūt bez ciršanas apjoma 

noteikšanas.

Mežs ir jākopj tad, kad tas ir jākopj. Kopšanas 

rezultātā iegūst ne tikai kvalitatīvāku 

mežaudzi, bet tā kļūst pievilcīgāka arī ainavai. 

Apsaimniekošanas plānā netiek noteikti ierobežojumi attiecībā uz krājas 

kopšanas ciršu apjomiem, tiek veikti atbilstoši nepieciešamībai.

30.09.2019 Inta Tuza
Sākot ar šo brīdi, pieņemt un turpmāk uzturēt spēkā 

ilglaicīgu plānu, kurš netiek mainīts.

Mežs ir vairāk nekā vienu cilvēka mūžu 

augoša sistēma, to nevar atjaunot katru dienu 

vai gadu, ja tas ir iznīcināts, un šis mežs ir 

vērtīgs kā masīvs gan Zemgalei, gan Latvijai 

kopumā pašā valsts vidienē. 

Tuvojoties plāna darbības beigām (2029.g.), LVM izvērtēs vai aktualizēt 

esošo, vai izstrādāt jaunu apsaimniekošanas plānu. Izmaiņas 

apstiprinātajā plānā var veikt ja būtiski mainās normatīvo aktu 

nosacījumi vai iestājas nepārvarama vara (dabas katastrofas, ugunsgrēki, 

kara darbība u.tml.). 

30.09.2019 Inta Tuza

Jaunajā plānā ietvert un turpmāk plānot ne tikai pašu 

LVM darbības šajā masīvā, bet kopīgus darbus ar 

pašvaldību, NVO un vietējiem cilvēkiem.

LVM ir mežkopības organizācija, bet, lai 

attīstītu rekreācijas masīvu, ir nepieciešama 

daudzu jomu sadarbība. Tāpēc ir jāattīsta tas, 

uz ko norādīja FSC- reāla sadarbība dažādos 

līmeņos, kur LVM ir nevis vienīgais, 

diktējošais un galvenais, bet viens no 

sadarbības partneriem. It īpaši tas 

nepieciešams tūrisma jomā, jo masīvā iekšā un 

tā apkārtnē ir citi tūrisma objekti, 

infrastruktūras objekti, piem., naktsmītnes, 

gida pakalpojumi, ko LVM šeit nepiedāvā.

Iepriekšējā plāna perioda laikā, kopīgi sadarbojoties ar pašvaldībām un 

vietējiem uzņēmējiem, tika izveidots buklets "Apmet loku Zemgalē", 

izvietotas norādes zīmes un informatīvie stendi. Arī jaunajā plānā 

paredzam sadarboties ar interesntiem, kā piemēram,  jauna tūrisma 

objekta izveidē - Vilku lamatas.

30.09.2019 Inta Tuza

Pārtraukt cirst ārkārtīgos apjomos, atgriezties pie 

galvenās cirtes apjoma masīvā zem 100 ha 

desmitgadē, resp, 10 ha gadā, tai skaitā vismaz pusi 

izlases ciršu. Turpināt nākošos paņēmienus iesāktajās 

izlases cirtēs, veidot jaunas izlases cirtes.

Sākotnējā masīva plānā un realitātē tika cirsts 

ap 100 ha desmit gados, gan padomju laikā, 

gan pēc tam. Biseniecei  atsūtītajā V. 

Zakovicas vēstulē norādīts, ka 2015.- 19. gadā 

izcirsts galvenajā cirtē 130 ha!!!! Piecos 

gados!!! Kāpēc un kā tā drīkstēja?

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt sanitārās cirtes, 

krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic pēc 

nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības Plānotie ciršanas apjomi 

nodrošina ilgtspējīgu meža masīva attīstību, saglabājot vides un sociālās 

vērtības un perspektīvā palielinot CO2 piesaisti.
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30.09.2019 Inta Tuza

Plānot un attīstīt mežsaimniecisko darbību VISĀ 

masīvā, uzskatot VISUS rekreācijas veidus par meža 

izmantošanas virsuzdevumu un ciršanu kā 

sekundāru, netraucējot rekreācijai.

Masīvs ir vienots un Zemgalē tāds palicis 

pēdējais. Šeit sēņo un ogo, gūstot no tā savām 

ģimenēm ienākumus, vietējie iedzīvotāji. 

Iepriekšējos plānos sēņošana un ogošana ir 

definēta kā rekreācijas veidi, tad arī tai ir jābūt 

prioritātei attiecībā uz mežizstrādi, ar to tas 

atšķiras no parasta saimnieciska meža.

Masīva apsaimniekošanas mērķis ir gan nodrošināt sabiedrībai dažādās 

rekreācijas vērtības, gan audzēt kvalitatīvu un ražīgu mežu, mazinot 

ietekmi uz sociālām un vides vērtībām.

30.09.2019 Inta Tuza

Regulāri katra gada beigās informēt sabiedrību par 

plānotām mežsaimnieciskām darbībām masīvā 

iepriekšējā gada beigās vai arī nākošo piecu gadu 

plānā atainot LVM ieplānotās meža darbu vietas un 

uzklausīt sabiedrības viedokli par eventuālajiem 

zaudējumiem rekreācijas jomā, lai vajadzības 

gadījumā mainītu savu plānojumu.

Pašlaik tikai dabā redzam vispirms iezīmētas, 

tātad pārdotas un pēc tam nocirstas cirsmas. 

Rekreācijas masīvam jāatšķiras no 

saimnieciska meža ar to, ka LVM jāspēj 

mainīt savus plānus atkarībā no rekreācijas 

virsuzdevuma masīvā. Ja mežsaimnieciskās 

darbības turpmākajiem pieciem gadiem tiks 

apspriestas ar sabiedrību iepriekš un iekļautas 

mežsaimniecisko darbu plānā kārtējam 

periodam, šī darbība atkritīs.

Saskaņā ar apsaimniekošanas plāna nosacījumiem atjaunošanas cirtes 

vienā gadā tiek plānotas tikai 1% apjomā no kopējās meža masīva 

platības, kas nerada būtisku ietekmi uz rekrācijas iespējām meža masīvā.  

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019 Inta Tuza

Saprast un ņemt vērā masīva apsaimniekošanā, ka 

jēdziens „sabiedrība” šajā masīvā nav attiecināms 

tikai uz to māju iedzīvotājiem, uz kuru ēkām valsts 

mežs met ēnu.

Dažāda veida rekreācijas darbībās- sēņošanā, 

ogošanā, orientēšanās sportā, izzinošās 

ekskursijās par vēsturi un dabu, makšķerēšanā, 

velotūrismā šajā masīvā jau gadu desmitiem 

iesaistās ļaudis no visas Latvijas, un ne tikai, 

tāpēc vienīgi pie meža dzīvojošu cilvēku 

aptauja nav pareizā metode, kā izzināt ļaužu 

vajadzības šajā masīvā. Tāpēc ir jāpielieto 

pareiza metodika sabiedrības vajadzību 

apzināšanā.

Aptauja ir tikai viens no veidiem, kas tika veikts, lai iegūtu sabiedrības 

viedokli par teritorijas apsaimniekošanu. Papildus tiek veiktas masīva 

apsaimniekošanas plāna publiskās konsultācijas, neizslēdzot ne vienu 

ieinteresēto pusi. Publisko konsultāciju procesā tika saņemti un izvērtēti 

200 priekšlikumi. Publiskajās konsultācijās piedalījās plašs ieinteresēto 

pušu loks, pārstāvot gan sociālas, gan ekonomikas, gan vides intereses, 

t.sk. nacionāla līmeņa NVO, vietēja un reģionāla līmeņa NVO, vietējie 

iedzīvotāji, kompetentās valsts iestādes, uzņēmēji, mednieki, 

makšķernieki. 

30.09.2019 Inta Tuza
Beigt spekulācijas ap vēsturisko objektu Vilku kalnu 

un arī turpmāk uzskatīt to par rekreācijas objektu.

Vilku kalnā ir bijušas vilku lamatas jau 

muižas laikos, vilki šai apkārtnē dzīvo vēl 

senāk. Konkrētajā atpūtas vietā ir arī 

interesants objekts no 2. Pasaules kara 

laikiem. LVM ir saņēmuši neskaitāmas 

sabiedrības vēstules par to, ka objekts ir 

unikāls un saglabājams, pat, ja 1996. gadā 

celto lamatu vairs nav, taču tās visu laiku tiek 

ignorētas. LVM ir dibināti tikai 1999. gadā, 

bet šī objekta vēsture ir daudz daudz senāka 

un pelnījusi saglabāšanu arī turpmāk.

Jauna tūrisma objekta izveide – Vilku lamatas, plānojot to sadarbībā ar 

pašvaldībām un citiem interesentiem.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019 Inta Tuza

Pārtraukt dzīt vagas meža zemsedzē augsnes 

sagatavošanas laikā vismaz šajā meža masīvā. Kārtīgi 

un prātīgi novērtēt pašatjaunošanās iespēju un tikai 

tad tērēt naudu par koku stādiem un stādīšanu.

Arot vagas, kuru dziļums nekur un nebūt nav 

15 cm, kā norādīts masīva plānā, uz daudziem 

gadiem tiek izbojāts micēlijs, uz visiem 

laikiem mikroreljefs milzīgās platībās. Lai 

būtu MEŽS, tad nepieciešama viena no 

pirmajām un galvenajām sastāvdaļām- augsne 

ar visu mikroorganismu kompleksu, sēņotnēm, 

mitruma režīmu, līdzenu virsmu sīko 

dzīvnieku un orientieristu pārvietošanās 

vajadzībām (sēņotājiem jau vairs nē!!) Šādā 

situācijā vairs nevar runāt par jēdzienu 

„mežs”, jo iztrūkst būtiska meža komponente.

Lai nodrošinātu kvalitatīvu un savlaicīgu mežaudzes atjaunošanu, 

augsnes gatavošana tiks plānota atbilstoši normatīvo aktu prasībām, kura 

iekļauj labāko pieejamo apsaimniekošanas praksi.

30.09.2019 Inta Tuza

Piesaistot masīva un pašvaldību attīstības plānošanā 

līdz šim jau iesaistītos cilvēkus, piem. ģeologu I. 

Strautnieku, ģeogrāfi S. Rūsiņu, botāniķi L. Eņģeli, 

pašlaik biotopus vērtējošo A. Petriņu, bijušo LVM 

darbinieku V. Lukjanovu, ģeogrāfi A. Bisenieci u. c. 

, izveidot masīva kartējumu.

Masīva apsaimniekošanas plānos šāda karte 

tiek solīta jau 2015. Gadā. Ja tāda ir izveidota, 

tad sabiedrība to redzējusi nav. Ir saprotams, 

ka tādai kartei jābūt vispusīgai, un, tā kā LVM 

vietējie darbinieki pārzina pamatā 

mežsaimnieciskās dabības, bet darbinieki 

„augšās’savukārt, kā rāda pieredze, ļoti slikti 

pārzina konkrēto masīvu, tad ir nepieciešams 

sadarboties ar vietējos objektus un teritoriju 

vispusīgi pārzinošiem speciālistiem.

LVM GEO un LVM GEO mobilā aplikācija ir publiski pieejami rīki ar 

kuru atbalstu, pievienojot dažādus kartes slāņus, var atrast dažādu 

informāciju par meža masīvu. 

30.09.2019 Inta Tuza

Uzturēt meža masīvā esošos ceļus, ceļmalas, objektus 

fiziskā un estētiskā kārtībā, regulāri plānojot darbības 

vai piesaistot šiem darbiem vietējos iedzīvotājos, 

nosakot ilgtermiņa kārtību šajos jautājumos.

Ceļmalas masīvā līdz šim tiek neglīti 

noņerrātas vienreiz gadā, to veic atbraucēji no 

Alūksnes un līdzīgi „vietējie”, ainavas 

izkopšana Krievkalnā regulāri nenotiek, tāpat 

ceļa uzturēšana uz turieni, īpaši pēc lietus, 

noliekušies zari neļauj pa masīvu pārvietoties 

tūristu autobusiem, ir vēl daudzi konkrēti 

gadījumi šajā sakarībā, kas liecina, ka lietas 

nav sakārtotas, kā pienākas. 

Meža masīvā tiek plānots regulāri uzturēt meža autoceļus, pēc 

nepieciešamības veicot ceļmalu pļaušanu, sniega tīrīšanu, klātnes 

kopšanu u.c. darbus. Reizi gadā tiks veikta ceļu pārraudzība, kā arī pēc 

katra darba izpildes tiks novērtēta pakalpojumu sniegšanas kvalitāte. 

Vietējiem iedzīvotājiem tiek nodrošināta iespēja piedalīties publiskos 

pakalpojumu iepirkumos.

30.09.2019 Inta Tuza
Sadarbībā ar A. Bisenieci uzstādīt nelielu infostendu 

Krievkalnā.

Tā ir bieži apmeklēta sabiedrībai ainaviski 

tīkama vieta, kur vairs nav nekādas 

informācijas par to, kāpēc tāds garš kalns utt. 

Šāda iespēja tūristiem ir jānodrošina.

Informācija par Krievkalnu ir pieejama stendā, kas atrodas takas sākuma 

punktā. Tiek plānota norādes zīmju un informācijas stendu uzturēšana, 

kā arī informācijas aktualizācija LVM GEO (piemēram, papildinot 

informācju par tūrisma objektiem).
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019 Inta Tuza
Izanalizēt  iepriekšējo pieredzi un mainīt savu rīcības 

veidu attiecībā pret saņemtajiem priekšlikumiem.

Uz šo trūkumu ir norādījis arī FSC. Neviens 

no mums netērē savu laiku un darbu, lai 

vienkārši atrakstītos. Mums ir svarīgs šis meža 

masīvs savā rakursā, ne tikai no koksnes 

kubikmetru ieguves viedokļa, tāpēc mēs sūtām 

priekšlikumus un arī vēlamies reāli piedalīties 

masīva attīstībā tajos darbības segmentos, ko 

nenosedz LVM. Vēl jo vairāk, ja daudzi 

priekšlikumi tiek sūtīti un sūtīti gadu no gada, 

bet netiek īstenoti- kāda tad vispār jēga mūs 

aicināt būt līdzdalīgiem?

Tāpat kā iepriekšējā plāna izstrādes procesā, arī šī plāna izstrādes laikā, 

visām ieinteresētajām pusēm tiek dota iespēja piedalīties plāna publiskās 

konsultācijās. Visu ieinteresēto pušu priekšlikumi un komentāri tiek 

izvērtēti, sniedzot izvērtējuma rezultātus. Šī plāna izstrādes procesā tika 

izvērtēti 200 priekšlikumi. Publiskajās konsultācijās piedalījās plašs 

ieinteresēto pušu loks, pārstāvot gan sociālas, gan ekonomikas, gan vides 

intereses, t.sk. nacionāla līmeņa NVO, vietēja un reģionāla līmeņa NVO, 

vietējie iedzīvotāji, kompetentās valsts iestādes, uzņēmēji, mednieki, 

makšķernieki. LVM atbildībā ir pieņemt lēmumus, kuri ir līdzsvaroti no 

sociālo, vides un ekonomikas interesēm, nevienai grupai neļaujot 

dominēt par pārējām, tādējādi nodrošinot ilgtspējīgu meža 

apsaimniekošanu. 

30.09.2019 Inta Tuza

Visus mežkopības darbus šajā masīvā veikt racionāli, 

estētiski, saprātīgi, pēc iespējas ar roku darbu, nevis 

atkarībā no tehnikas iespējām.

Pēc daudziem gadiem jums būs vajadzīgs 

viens poligons, kur salīdzināt, kā izskatās un 

attīstās mežs, kur saimnieciskā darbība 

pakļauta nevis meža, bet visvarenās tehnikas 

vajadzībām. Tad šāda vieta būs ļoti noderīga, 

ticiet man!

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi. Šāds apsaimniekošanas modelis tiek plaši pielietots gan 

Boreālo mežu praksē Eiropā, gan citviet pasaulē. 

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Nākamā perioda apsaimniekošanas plānā 

nepieciešams aprakstīt konkrētās teritorijas ekomeža 

vīziju, raksturlielumus uz ko plānots tiekties 

teritorijas apsaimniekošanā ilgākā periodam nevis 

tikai 5 gadiem (kvantitatīvos, kvalitatīvos indikatorus 

nākotnes perspektīvai, piemēram, 20 vai 30 gadu 

periodam – iekšēji teritorijas mežaudžu sadalījumu 

pēc mērķiem prognozētās izmaiņas; vecuma 

struktūra; mežaudžu sadalījums pēc valdošās sugas; 

rekreāciju vietu skaits; ceļu tīkla nodrošinājums 

rekreācijas vajadzībām, nākotnes tendences; 

bioloģiski augstvērtīgo platību īpatsvars utt.)  

Izprotamāka teritorijas attīstības  perspektīva 

un plānoto 5-gades pasākumu nozīme, mazina 

pārpratumus vietējos iedzīvotājos, pieaug 

uzticība dažādās interešu grupās.

Meža apsaimniekošanas plānošanas termiņš tiek pagarināts uz 10 gadu 

periodu, būtiski nemainot masīva apsaimniekošanas nosacījumus. 

Nākamā perioda apsaimniekošanas modelis tiks vērtēts balsoties uz 

monitoringa datiem un esošās situācijas analīzi. 

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Pašreizējā plāna aprakstā minēts par bioloģiski 

augstvērtīgo mežu aizsardzību. Ieteikums teritorijā 

veikt ne tikai šo atsevišķo bioloģiski augstvērtīgu 

teritoriju (mikroliegumi, biotopi) aizsardzību, bet 

veidot arī patstāvīgu un/vai pagaidu ekoloģisko 

koridoru tīklojumu, pakāpeniski vēl uzlabojot dabas 

teritoriju funkcionalitāti. Nepieciešams izvērtēt arī 

potenciālo atbalstu bioloģiskās daudzveidības 

aizsardzībai ārpus teritorijas ainavu ekoloģijas 

nosacījumu īstenošanā. 

Īstenoto pasākumu efektivitātes veicināšana 

dabas daudzveidības saglabāšanā teritorijā un 

blakus teritorijās.

Ainavu ekoloģiskās plānošanas pieeja meža apsaimniekošanas plānošanā 

šobrīd tiek ieviesta visā LVM teritorijā t.sk. Vilku Krievuklana masīva 

teritorijā. Pašlaik ir sagatavots ainavu ekoloģiskais tīklojums. Tiek 

turpināts darbs pie metodikas dabas vērtību koncentrācijas teritoriju 

noteikšanai, identificējot vērtīgākās teritorijas.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Pašreizējā plāna aprakstā minēts - meža 

masīvu/ainavu līmenī – nodrošināt, lai ekomeža 

teritorijā būtu vismaz 30% audžu, kas vecākas par 

70 gadiem (šobrīd ir 49%, pēc piecgades plāna 

realizācijas - 52%)  . Aicinājums nesamazināt audžu, 

kas vecākas par 70 gadiem īpatsvaru ekomeža 

teritorijā, to uzturot vienmērīgi teritorijā un vismaz 

esošajā īpatsvarā, pakāpeniski to kāpinot. 

Īstenoto pasākumu efektivitātes veicināšana 

dabas daudzveidības saglabāšanā teritorijā un 

blakus teritorijās.

Esošais noacījums "Plānot, lai 70 gadu un vecāku audžu īpatsvars būtu 

vismaz 30 % no meža platības" neizslēdz lielāka īpatsvara saglabāšnu. 

Pēc meža apsaimniekošanas plāna realizācijas (2029.g.) plānots, ka 70 un 

vecāku audžu īpatsvars būs 53,8%. Tomēr masīvā netiek plānots kāpināt 

vecu audžu īpatsvaru, lai nodrošinātu meža masīva apsaimniekošanas 

mērķa sasniegšanu "Audzēt ražīgu mežu ar ekonomiski pamatotām 

apsaimniekošanas metodēm, saglabājot esošo mežaudžu valdošo koku 

sugu struktūru un perspektīvā palielinot CO2 piesaisti", plānots turpināt 

izlīdzināt audžu vecumstruktūru.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Ieteikums galvenās cirtes pielietojumā prioritāri 

izvēlēties regulēto izlases cirti. Vietās, kur nav 

piemērota audzes struktūra vai citu īpatnību dēļ ir 

apgrūtināts regulētās izlases cirtes pielietojums, tad 

tās, pirmkārt, aizstāt ar vienlaidus vai grupu 

pakāpeniskajām cirtēm. 

Dabiskākas meža vides saglabāšana ekomeža 

teritorijā.

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Lūgums atteikties no GC paņēmienu izvēles 

nosacījumiem izlases cirtēm, kas minēti konkrētā 

ekomeža apsaimniekošanas plānā, bet izveidot 

nosacījumus (piemēram, audzes stāvoklis, nākotnes 

mērķa suga, augsnes īpatnības), kas veicinātu izlases 

cirtes pielietojumu. Pašreizējie izlases cirtes izvēles 

principi ir virzīti uz kailcirtes prioritizēšanu nevis 

profesionālu izpratni par izlases cirtes pielietojumu.

Dabiskākas meža vides saglabāšana ekomeža 

teritorijā.

Iepriekšējā apsaimniekošanas plānā iekļautais izlases cirtes nosacījums ir 

izņemts. Turpmāk lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot 

situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes 

telpiskais novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna 

nosacījumus.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Nav saprotams kāpēc pašreizējā apsaimniekošanas 

plānā bērzu audzēs kā prioritāte izvirzīts kailcirtes 

pielietojums, tuvāk neraksturojot audzes īpatnības, 

piemēram, I sastāvu, egļu II stāva klātbūtni, egļu 

paaugu? Kāpēc pie atbilstošām sastāva īpatnībām 

(5B,4E,1P), attīstīta egļu II stāva vai egļu paaugas 

nevar veikt klasisko izlases cirti vai pakāpenisko 

cirti? Ieteikums detalizētāki raksturot tās bērza un 

citas lapu koku audzes, kurās tiks īstenota kailcirte.

Precizējums spēkā esošās redakcijas 

pilnveidošanai.

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Izvēloties izlases cirtes vai pakāpeniskās cirtes 

attiecīgos modeļus, nepieciešamības gadījumā 

paredzēt iespēju veikt jauno kociņu stādīšanu 

(mākslīgo atjaunošanu vai papildināšanu).

Precizējums spēkā esošās redakcijas 

pilnveidošanai.

Lai nodrošinātu masīva apsaimniekošanas mērķu izpildi, izvēloties cirtes 

veidu ir jāizvērtē situācija dabā, nodrošinot sekmīgu meža  atjaunošanu. 

Pieņemtajam lēmumam ir jābūt ekonomiski pamatotam.  
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Ja izvērtējot izlases cirtes un pakāpeniskās cirtes 

pielietojuma iespēju, konstatēts, ka tomēr veicama 

kailcirte, tad nepieciešams nodrošināt papildu rīcību 

ietekmes uz vidi un rekreatīvo potenciālu 

mazināšanai, piemēram, telpisko nosacījumu 

(kailcirtes formas, atstājamo koku grupas utt) 

īstenošanu, bioloģiskai daudzveidībai nepieciešamo 

struktūru saglabāšana lielākā apjomā (atstāt 

ekoloģiskos kokus vismaz 30 koki; saglabāt iespēju 

robežās 1. stāva, 2. stāva ozolus, liepas, pīladžus, 

gobas, vīksnas; saglabāt iespējami daudz mirušās 

koksnes; atstāt iespēju robežās pameža grupas, 

īpatņus utt.) apjomu nosakot pēc būtības nevis tikai 

normatīvu vai standartu prasībām.

Ainaviski pievilcīgākas teritorijas veidošana. 

Ietekmes uz vidi mazināšana un bioloģiskai 

daudzveidībai nepieciešamo struktūrelementu 

saglabāšana.

Meža apsaimniekošanas plānā ir noteikti vides vērtību un ainavas vizuālo 

vērtību saglabāšanas  nosacījumi atjaunošans cirtei, t.sk. forma, izmērs, 

piesliešanās, bioloģiski nozīmīgu struktūrelemenu saglabāšanu u.c., kas 

tiks plānoti un veikti atbilstoši šī plāna nosacījumiem un saistošajiem 

LVM normatīviem aktiem, kas pārsniedz LR normatīvo aktu prasības.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Teritorijā apsaimniekošanas nosacījumos 

nepieciešams iekļaut prasības mežaudzes krājas 

kopšanas cirtes izpildei, veidojot dabiskāku meža 

vides attīstību nākotnē, nesašaurinot uz pašreizējo 

redzējumu par izlases cirtes vietas izvēlēm. Veicot 

krājas kopšanu ekomeža teritorijā, izvērtējot audzes 

pašreizējo stāvokli un nākotnes mežaudzes 

scenārijus, iespējami jānodrošina mozaīkveida 

iekšējās struktūras veidošanu veiksmīgākai nākotnes 

nekailciršu mežsaimniecības attīstībai, piemēram, 

nosakot - cik lieli atvērumi tiek veidoti, kādā vecumā 

atvērumi veidojami, kāda rīcība ar II stāva, paaugas 

saglabāšanu, koku izvēles principi krājas kopšanas 

cirtē.

Veiksmīgākas nekailciršu mežsaimniecības 

attīstībai, nepieciešams veikt attiecīgu 

nosacījumu īstenošanu jau vismaz vidēja 

vecuma audzēs un briestaudzēs.

Veicot krājas kopšanas cirtes, iespēju robežās, tiks saglabātas 

dzīvotspējīgas paaugas grupas, kā arī par 30 gadiem vecākās skuju koku 

mežaudzēs ar lapu koku piemistrojumu kopšana tiks veikta tā, lai 

saglabātu meža tipam atbilstošu lapu koku piemistrojumu vismaz 5 % 

apjomā no mežaudzes sastāva.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Nākamā perioda meža apsaimniekošanas plāna 

izstrādē ieteikums saglabāt pašreizējā plānā 

nosacījumus:-  mistrojuma nodrošinājumam meža 

atjaunošanā un jaunaudžu kopšanā; -  mežizstrādes 

ierobežojumiem pavasara un vasaras periodos; -  

ietekmes uz vidi mazināšanai piesardzības principus 

infrastruktūras uzturēšanai un atjaunošanai.

Ietekmes uz vidi mazināšana meža 

apsaimniekošanas pasākumu īstenošanā.

Jaunā plāna nosacījumi iekļauj nosacījumus mistrojuma saglabāšanai un 

mežizstrādes sezonālos ierobežojumus, kā arī nosacījumus ietekmes uz 

vidi mazināšanai infrastruktūras objektos.

30.09.2019
Pasaules 

dabas fonds

Izprotot vietējās sabiedrības aktivitāti, ieteikums 

veidot patstāvīgu konsultatīvu procesu (konsultatīvo 

padomi) novada vai reģionālās mežsaimniecības 

līmenī plānošanas dokumentu izstrādei un teritorijas 

apsaimniekošanai, godprātīgi attīstot pro-aktīvu, 

nepārtrauktu un atklātu divvirzienu komunikāciju ar 

vietējām interešu grupām, vietējiem pašvaldību 

pārstāvjiem.

Izprotot ieilgušos konfliktus ar vietējo 

sabiedrību teritorijas apsaimniekošanas 

plānošanā un pasākumu īstenošanā dabā, 

nepieciešams rast efektīvāku komunikāciju 

formātu. Komunikāciju mehānismam ir 

jākalpo kā līdzeklim savstarpējai saziņai  ar 

vietējo sabiedrību, interešu grupām, jānovērš 

pārpratumus, jārisina konfliktus, meža 

apsaimniekošanu virzot sabiedrībai akceptētā 

veidā. 

Uzskatam, ka konsultatīvās padomes veidošana nav nepieciešama, jo tās 

funkcijas pilda izstrādātais individuālais apsaimniekošanas plāns, kurš 

tapis iesaistoties visām ieinteresētajām pusēm (t.sk. vietējām interešu 

grupām, vietējiem pašvaldību pārstāvjiem). Komunikācija ar interešu 

grupām tiek

nodrošināta sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Visi ceļi ekomežā ir sabiedrībai nozīmīgi un 

iekļaujami meža apsaimniekošanas plāna 

2.pielikumā

Viens no ekomeža apsaimniekošanas mērķiem 

ir nodrošināt sabiedrībai iespēju izmantot 

nozīmīgus rekreācijas resursus, un visi ceļi 

tāpēc ir sabiedrībai nozīmīgi.

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām LVM Zemgales reģionu atjaunot vilku 

lamatas, naudas līdzekļu un/vai darbaspēka  trūkuma 

gadījumā iesaistīt ieinteresētās NVO un vietējās 

sabiedrības pārstāvjus, kā arī uzstādīt šajā vietā 

stendu ar informāciju par Vilkukalnu, vilku bedres, 

vilku lamatu un citu noderīgu informāciju.

MAP un 2.pielikumā Vilku kalns norādīts kā 

sabiedrībai nozīmīga vieta. Vilku lamatas 

neapšaubāmi bija unikāls apskates objekts 

visas valsts mērogā. Neizprotama bija vilku 

lamatu nojaukšana un neatjaunošana 

rekreācijas ekomežā.

Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ierīkot nelielu stāvlaukumu – nobrauktuvi pie Māras 

birzs, kurā saskaņojot ar ieinteresētajām NVO varētu 

izvietot stendu ar informāciju par tuvākajā apkārtnē 

apskatāmajiem objektiem, un citu noderīgu 

informāciju.

Iedzīvotāju drošībai un ērtībai, atbilstoši 

ekomeža izveidošanas  mērķim, kā arī LVM 

savstarpējās vienošanās ar NVO Māras birzs 

ierīkošanas laikā pildīšana no LVM puses.

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Mērķtiecīgi turpināt uz ceļiem izvietot norādījuma 

zīmes līdz objektiem ar atbilstošām attāluma 

norādēm.

Iedzīvotāju drošībai un ērtībai, atbilstoši 

ekomeža izveidošanas mērķim.

Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem turpināt izvietot informatīvos stendus. To 

vietu un saturu saskaņojot ar ieinteresētajām NVO.

Iedzīvotāju informēšanai un ērtībai, atbilstoši 

ekomeža izveidošanas mērķim.

Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ja ekomežs nākošajā apsaimniekošanas periodā 

galvenajā cirtē netiek apsaimniekots tikai ar 

nekailciršu mežsaimniecības paņēmieniem, aicinām 

nepārsniegt vēsturisko ciršanas apjomu galvenajā 

cirtē, respektīvi, ne vairāk kā 11 ha gadā, tādējādi 

nodrošinot vēsturisko pēctecību, uz ko tik bieži 

atsaucas LVM pārstāvji. 

Ilgtspējīga ekomeža apsaimniekošana, 

nedegradējot un neiznīcinot meža vidi, kā ari 

vēsturiskās pēctecības ievērošana. Pēc LVM 

publicētās informācijas MAP, ciršanas apjoms 

šajā masīvā galvenajā cirtē, no1961.gada, kad 

mežus sāk cirst nepārsniedzot ciršanas tāmi, 

līdz rekreācijas ekomeža izveidošanai, sastāda 

aptuveni 11 ha gadā, šim mežam, turklāt, esot 

saimnieciskā meža statusā. Neizprotami kāpēc 

ciršanas apjoms, pārsvarā kailcirtēs, ekomežā 

rekreācijai, atbilstoši MAP, tika palielināts 

līdz 26 ha gadā, mežam esot šajā īpašajā 

statusā.

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības.Lēmums par cirtes veidu 

tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, 

sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Galveno cirti, izvērtējot riskus, veikt tikai ar 

nekailciršu mežsaimniecības paņēmieniem (izlases 

cirtēm), pirmajā paņēmienā neizcērtot vairāk ka 20% 

no mežaudzes krājas, un katrā nākošajā paņēmienā, 

ne vairāk par pieaugumu attiecīgajā periodā.

Meža estētiskās un ekonomiskās vērtības 

paaugstināšana, radot rekreācijai labvēlīgus 

apstākļus, atbilstoši ekomeža nodibināšanas 

mērķim, kā arī popularizēt LVM videi un 

cilvēkiem draudzīgu  labo mežsaimniecisko 

praksi un LVM darbinieku un sadarbības 

partneru profesionālismu.

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām atcelt esošajā  ekomeža MAP pastāvošos 

kritērijus izlases ciršu izvēlei. kas ir nepamatoti 

apgrūtinošāki kā LR normatīvajos aktos noteiktie 

vispārējie kritēriji izlases ciršu veikšanai.

Esošajā MAP pastāvošie kritēriji ir nepamatoti 

apgrūtinošāki kā LR normatīvajos aktos 

noteiktie vispārējie kritēriji izlases ciršu 

veikšanai, padarot izlases cirtes izvēli stipri 

ierobežotu, vai faktiski gandrīz neiespējamu, 

liedzot ekomežu apsaimniekot videi un 

cilvēkam draudzīgi, kā arī ekonomiski 

pamatoti ar izlases cirtēm.

Iepriekšējā apsaimniekošanas plānā iekļautais izlases cirtes nosacījums ir 

izņemts. Turpmāk lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot 

situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes 

telpiskais novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna 

nosacījumus.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Izlases cirtes prioritāri izstrādāt ar rokas darba 

instrumentiem, pievešanu veicot saudzīgi, ar 

piemērotiem pievedējtraktoriem, atbilstoši augsnes 

nestspējai.

Lai samazinātu augošu koku un visas audzes 

bojāšanu, mizgraužu masveida savairošanos 

un mazinātu darbaspēka aizplūšanu no lauku 

reģioniem un visas valsts kopumā.

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi.   LVM iedzīvotājiem nodrošina iespēju piedalīties 

publisko pakalpojumu iepirkumos.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sabiedriski nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, audzēs ar kultūrvēsturiskiem 

objektiem, māju tuvumā, sabiedriski nozīmīgās ogu 

un sēņu vietās un tml. plānot ainavu cirtes, 

pārdomātas izlases cirtes un kopšanas cirtes.

Lai izvairītos no esošās prakses šādās vietās 

degradēt meža vidi un ainavu ar kailcirtēm.

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  

Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek plānotas neregulāras formas cirtes, 

izvērtējot iespējami veiksmīgāko ekoloģisko koku grupu novietojumu un 

cirsmu izmēru, atkarībā no tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem 

objektiem. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Jau plānošanas stadijā informēt ieinteresētās NVO un 

vietējās sabiedrības pārstāvjus par konkrētajām 

galvenās izmantošanas cirsmu atrašanās vietām 

ekomežā.

Lai izvairītos no īpaši aizsargājamo dabas 

vērtību un kultūrvēsturisko objektu bojāšanas 

un/vai iznīcināšanas un ar to saistītajiem 

normatīvo aktu pārkāpumiem, sertifikācijas 

kritēriju neievērošanu un citām 

konfliktsituācijām.

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus. Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Krievu kalnā reizi gadā, panorāmas ainavas virzienā 

izpļaut koku un krūmu atvases kalna nogāzē. Ejot pa 

Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, gar ceļa malu 

veidot skatu punktus un izkopt ainavu.

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību, un apmeklētāji varētu baudīt 

ne tikai panorāmas ainavu, bet arī skata 

dziļumu.

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Krājas cirtes veikt tā, lai veicinātu paaugas un 2. 

stāva rašanos, un esošo šo meža elementu 

saglabāšanu, ja tādi jau audzē ir.

Savlaicīgi sagatavot audzi apsaimniekošanai 

videi un cilvēkiem draudzīgāk kā arī 

ekonomiski pamatoti, ar nekailciršu 

mežsaimniecības paņēmieniem.

Veicot krājas kopšanas cirtes, iespēju robežās, tiks saglabātas 

dzīvotspējīgas paaugas grupas, kā arī par 30 gadiem vecākās skuju koku 

mežaudzēs ar lapu koku piemistrojumu kopšana tiks veikta tā, lai 

saglabātu meža tipam atbilstošu lapu koku piemistrojumu vismaz 5 % 

apjomā no mežaudzes sastāva.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Turpināt esošo ekomeža MAP ierakstīto labo praksi, 

neveikt mežizstrādi, izņemot bojātu koku cirtes no 

1.aprīļa līdz 30.septembrim.

Cilvēku drošībai un ērtībai, kā arī respektējot 

pārējām dzīvības formām nepieciešamo mieru 

un elementāru iespēju izdzīvot šajā periodā.

Saglabāts termiņa ierobežojums koku ciršanai atjaunošanas cirtēs, 

kopšanas cirtē no 1. aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot bojātu koku 

cirtes, kokmateriālu pievešanu un transportēšanu.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Saglabāt esošos MAP nosacījumus, ka galveno cirti 

plāno tikai 3.mērķa audzēs (koksnes ražošana ar 

papildus nosacījumiem vides aizsardzībai un 

rekreācijai), un galvenās cirtes apjoms, 

apsaimniekojot šo mežu ar izlases cirtēm, 

nepārsniedz 5% no kopējās ekomeža platības 5 

gados, respektīvi, attiecīgi 130 ha un 35000 m³. 

Lai ekomežs tiktu apsaimniekots ilgtspējīgi, 

cilvēkiem un videi draudzīgāk, kā arī 

ekonomiski pamatoti, vienlaikus nenoplicinot 

un nedegradējot meža vidi ar kailcirtēm.

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 3. mērķa 

audzēs 10% apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas 

vecumu sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu 

koku cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes 

veic pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti. Cirsmu plānošana tiks veikta ievērojot mežaudzes 

apsaimniekošana mērķu nosacījumus, kuri iekļauti apsaimniekošanas 

plānā.  

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ciršanas atliekas pēc mežizstrādes, kuras netiek 

ieklātas pievešanas ceļos, sagarināt līdz 1m garos 

nogriežņos, vai izvākt tās no cirsmām tālākai 

pārstrādei.

Lai uzlabotu meža estētisko vērtību, lieki 

neapgrūtinātu cilvēku pārvietošanos pa mežu, 

un mazinātu mizgraužu masveida savairošanās 

risku.

Ciršanas atlieku savākšana tiks veikta atjaunošanas cirtēs uz 

minerālaugsnēm tajos gadījumos, kad netiek plānota to ieklāšana 

pievešanas ceļos. KKC un  izlases cirtēs ciršanas atlieku sagarumošana 

vai savākšana nav ekonomiski pamatota, jo savākšanai apjoms ir 

salīdzinoši neliels un tehnoloģiski to pievešana rada papildus riskus 

paliekošo koku stumbru un sakņu bojājumiem.

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Saglabāt esošajā ekomeža MAP nosacījumus meža 

atjaunošanai un kopšanai, sevišķi daļā, kas nosaka, ja 

izcirtums tiek atjaunots ar egli, veidot mistrotas 

audzes, stādot egli līdz 1000 egles stādu uz ha, kā arī 

kopjot jaunaudzes, izvērtējot konkrēto audzi, 

rekomendējoši veidot mistrotas audzes.

Lai veicinātu atbildīgu un ilgtspējīgu meža 

apsaimniekošanu nākotnē ar cilvēkiem un 

videi draudzīgākiem, kā arī ekonomiski 

pamatotiem nekailciršu mežsaimniecības 

paņēmieniem, vienlaikus paaugstinot šo 

mežaudžu vitalitāti un spēju pretoties klimata 

pārmaiņām nākotnē.

Meža apsaimniekošanas plāna redakcijā ir noteikti nosacījumi 

piemistrojuma saglabāšanai meža atjaunošanai un jaunaudžu kopšanas 

cirtēm. Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu ievērošanu un 

vienlaicīgi veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu audzes plānots 

atjaunot stādot līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 

30.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ekomeža individuālajā apsaimniekošanas plāna 

pielikumā pārskatāmi parādīt katras mežaudzes 

(nogabala) apsaimniekošanas mērķi, kā arī uzskatāmi 

atspoguļot tos LVM GEO kartes publiskajā versijā 

(nepieciešamības gadījumā šeit pat arī papildinot ar 

jaunāko informāciju no tā saucamās “Dabas 

skaitīšanas” projekta). 

Lai veicinātu sabiedrības informētību, izpratni 

un līdzdalību ekomeža apsaimniekošanā, 

tostarp, arī dabas vērtību saglabāšanā, kā arī, 

lai veicinātu atbildīgu un ilgtspējīgu meža 

apsaimniekošanu, atbilstoši ekomeža 

izveidošanas un katras mežaudzes 

apsaimniekošanas mērķim, savukārt, no LVM 

puses.

Nogabalu apsaimniekošanas mērķu, dabas aizsardzības, plānoto 

infrastruktūras objektu u.c. informāciju iespējams aplūkot LVM 

mājaslapā interaktīvajā kartē: https://www.lvm.lv/sabiedribai/meza-

apsaimniekosana/meza-apsaimniekosanas-plani/interaktiva-karte

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Sākot ar šo brīdi, pieņemt un turpmāk uzturēt spēkā 

ilglaicīgu plānu, kurš netiek mainīts, kad vien kādam 

LVM darbiniekam ienāk prātā vai savajagas īstenot 

kādus merkantilus plānus.

Mežs ir vairāk nekā vienu cilvēka mūžu 

augoša sistēma, to nevar atjaunot katru dienu 

vai gadu, ja tas ir iznīcināts, un šis mežs ir 

vērtīgs kā masīvs gan Zemgalei, gan Latvijai 

kopumā pašā valsts vidienē. Pašlaik gan 

rekreācijas objektu uzturēšanā, gan 

mežsaimnieciskajās darbībās, diemžēl, LVM 

rīcībā dominē viendienīšu pieeja.

Tuvojoties plāna darbības beigām (2029.g.), LVM izvērtēs vai aktualizēt 

esošo, vai izstrādāt jaunu apsaimniekošanas plānu. Izmaiņas 

apstiprinātajā plānā var veikt ja būtiski mainās normatīvo aktu 

nosacījumi vai iestājas nepārvarama vara (dabas katastrofas, ugunsgrēki, 

kara darbība u.tml.). 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Jaunajā plānā ietvert un turpmāk plānot ne tikai pašu 

LVM darbības šajā masīvā, bet kopīgus darbus ar 

pašvaldību, NVO un vietējiem cilvēkiem.

LVM ir mežkopības organizācija, bet, lai 

attīstītu rekreācijas masīvu, ir nepieciešama 

daudzu jomu sadarbība. Tāpēc ir jāattīsta tas, 

uz ko norādīja FSC- reāla sadarbība dažādos 

līmeņos, kur LVM ir nevis vienīgais, 

diktējošais un galvenais, bet viens no 

sadarbības partneriem. It īpaši tas 

nepieciešams tūrisma jomā, jo masīvā iekšā un 

tā apkārtnē ir citi tūrisma objekti, 

infrastruktūras objekti, piem., naktsmītnes, 

gida pakalpojumi, ko LVM šeit nepiedāvā.

Iepriekšējā plāna perioda laikā, kopīgi sadarbojoties ar pašvaldībām un 

vietējiem uzņēmējiem, tika izveidots buklets "Apmet loku Zemgalē", 

izvietotas norādes zīmes un informatīvie stendi. Arī jaunajā plānā 

paredzam sadarboties ar interesntiem, kā piemēram,  jauna tūrisma 

objekta izveidē - Vilku lamatas.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Pārtraukt cirst ārkārtīgos apjomos, atgriezties pie 

galvenās cirtes apjoma masīvā zem 100 ha 

desmitgadē, resp, 10 ha gadā, tai skaitā vismaz pusi 

izlases ciršu. Turpināt nākošos paņēmienus iesāktajās 

izlases cirtēs, veidot jaunas izlases cirtes.

Sākotnējā masīva plānā un realitātē tika cirsts 

ap 100 ha desmit gados, gan padomju laikā, 

gan pēc tam. Man atsūtītajā V. Zakovicas 

vēstulē norādīts, ka 2015.- 19. gadā izcirsts 

galvenajā cirtē 130 ha!!!! Piecos gados!!! 

Kāpēc un kā tā drīkstēja?

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti. 

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Plānot un attīstīt mežsaimniecisko darbību VISĀ 

masīvā, uzskatot VISUS rekreācijas veidus par meža 

izmantošanas virsuzdevumu un ciršanu kā 

sekundāru, netraucējot rekreācijai.

Masīvs ir vienots un Zemgalē tāds palicis 

pēdējais. Šeit sēņo un ogo, gūstot no tā savām 

ģimenēm ienākumus, vietējie iedzīvotāji. 

Iepriekšējos plānos sēņošana un ogošana ir 

definēta kā rekreācijas veidi, tad arī tai ir jābūt 

prioritātei attiecībā uz mežizstrādi, ar to tas 

atšķiras no parasta saimnieciska meža.

Masīva apsaimniekošanas mērķis ir gan nodrošināt sabiedrībai dažādās 

rekreācijas vērtības, gan audzēt kvalitatīvu un ražīgu mežu, mazinot 

ietekmi uz sociālām un vides vērtībām.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Regulāri katra gada beigās informēt sabiedrību par 

plānotām mežsaimnieciskām darbībām masīvā 

iepriekšējā gada beigās vai arī nākošo piecu gadu 

plānā atainot LVM ieplānotās meža darbu vietas un 

uzklausīt sabiedrības viedokli par eventuālajiem 

zaudējumiem rekreācijas jomā, lai vajadzības 

gadījumā mainītu savu plānojumu.

Pašlaik tikai dabā redzam vispirms iezīmētas, 

tātad pārdotas un pēc tam nocirstas cirsmas. 

Rekreācijas masīvam jāatšķiras no 

saimnieciska meža ar to, ka LVM jāspēj 

mainīt savus plānus atkarībā no rekreācijas 

virsuzdevuma masīvā. Ja mežsaimnieciskās 

darbības turpmākajiem pieciem gadiem tiks 

apspriestas ar sabiedrību iepriekš un iekļautas 

mežsaimniecisko darbu plānā kārtējam 

periodam, šī darbība atkritīs.

Saskaņā ar apsaimniekošanas plāna nosacījumiem atjaunošanas cirtes 

vienā gadā tiek plānotas tikai 1% apjomā no kopējās meža masīva 

platības, kas nerada būtisku ietekmi uz rekrācijas iespējām meža masīvā.  

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Saprast un ņemt vērā masīva apsaimniekošanā, ka 

jēdziens „sabiedrība” šajā masīvā nav attiecināms 

tikai uz to māju iedzīvotājiem, uz kuru ēkām valsts 

mežs met ēnu.

Dažāda veida rekreācijas darbībās- sēņošanā, 

ogošanā, orientēšanās sportā, izzinošās 

ekskursijās par vēsturi un dabu, makšķerēšanā, 

velotūrismā šajā masīvā jau gadu desmitiem 

iesaistās ļaudis no visas Latvijas, un ne tikai, 

tāpēc vienīgi pie meža dzīvojošu cilvēku 

aptauja nav pareizā metode, kā izzināt ļaužu 

vajadzības šajā masīvā. Tāpēc ir jāpielieto 

pareiza metodika sabiedrības vajadzību 

apzināšanā.

Aptauja ir tikai viens no veidiem, kas tika veikts, lai iegūtu sabiedrības 

viedokli par teritorijas apsaimniekošanu. Papildus tiek veiktas masīva 

apsaimniekošanas plāna publiskās konsultācijas, neizslēdzot ne vienu 

ieinteresēto pusi. Publisko konsultāciju procesā tika saņemti un izvērtēti 

200 priekšlikumi. Publiskajās konsultācijās piedalījās plašs ieinteresēto 

pušu loks, pārstāvot gan sociālas, gan ekonomikas, gan vides intereses, 

t.sk. nacionāla līmeņa NVO, vietēja un reģionāla līmeņa NVO, vietējie 

iedzīvotāji, kompetentās valsts iestādes, uzņēmēji, mednieki, 

makšķernieki. 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Beigt spekulācijas ap vēsturisko objektu Vilku kalnu 

un arī turpmāk uzskatīt to par rekreācijas objektu.

Vilku kalnā ir bijušas vilku lamatas jau 

muižas laikos, vilki šai apkārtnē dzīvo vēl 

senāk. Konkrētajā atpūtas vietā ir arī 

interesants objekts no 2. Pasaules kara 

laikiem. LVM ir saņēmuši neskaitāmas 

sabiedrības vēstules par to, ka objekts ir 

unikāls un saglabājams, pat, ja 1996. gadā 

celto lamatu vairs nav, taču tās visu laiku tiek 

ignorētas. LVM ir dibināti tikai 1999. gadā, 

bet šī objekta vēsture ir daudz daudz senāka 

un pelnījusi saglabāšanu arī turpmāk.

Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Pārtraukt dzīt vagas meža zemsedzē augsnes 

sagatavošanas laikā vismaz šajā meža masīvā. Kārtīgi 

un prātīgi novērtēt pašatjaunošanās iespēju un tikai 

tad tērēt naudu par koku stādiem un stādīšanu.

Arot vagas, kuru dziļums nekur un nebūt nav 

15 cm, kā norādīts masīva plānā, uz daudziem 

gadiem tiek izbojāts micēlijs, uz visiem 

laikiem mikroreljefs milzīgās platībās. Lai 

būtu MEŽS, tad nepieciešama viena no 

pirmajām un galvenajām sastāvdaļām- augsne 

ar visu mikroorganismu kompleksu, sēņotnēm, 

mitruma režīmu, līdzenu virsmu sīko 

dzīvnieku un orientieristu pārvietošanās 

vajadzībām (sēņotājiem jau vairs nē!!) Šādā 

situācijā vairs nevar runāt par jēdzienu 

„mežs”, jo iztrūkst būtiska meža komponente.

Lai nodrošinātu kvalitatīvu un savlaicīgas mežaudzes atjaunošanu, 

augsnes gatavošana tiks plānota atbilstoši normatīvo aktu prasībām, kura 

iekļauj labāko pieejamo apsaimniekošanas praksi.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Piesaistot masīva un pašvaldību attīstības plānošanā 

līdz šim jau iesaistītos cilvēkus, piem. ģeologu I. 

Strautnieku, ģeogrāfi S. Rūsiņu, botāniķi L. Eņģeli, 

pašlaik biotopus vērtējošo A. Petriņu, bijušo LVM 

darbinieku V. Lukjanovu, ģeogrāfi A. Bisenieci u.c., 

izveidot masīva kartējumu.

Masīva apsaimniekošanas plānos šāda karte 

tiek solīta jau 2015. Gadā. Ja tāda ir izveidota, 

tad sabiedrība to redzējusi nav. Ir saprotams, 

ka tādai kartei jābūt vispusīgai, un, tā kā LVM 

vietējie darbinieki pārzina pamatā 

mežsaimnieciskās darbības, bet darbinieki 

"augšās" savukārt, kā rāda pieredze, ļoti slikti 

pārzina konkrēto masīvu, tad ir nepieciešams 

sadarboties ar vietējos objektus un teritoriju 

vispusīgi pārzinošiem speciālistiem.

LVM GEO un LVM GEO mobilā aplikācija ir publiski pieejami rīki ar 

kuru atbalstu, pievienojot dažādus kartes slāņus, var atrast dažādu 

informāciju par meža masīvu. 

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Uzturēt meža masīvā esošos ceļus, ceļmalas, objektus 

fiziskā un estētiskā kārtībā, regulāri plānojot darbības 

vai piesaistot šiem darbiem vietējos iedzīvotājos, 

nosakot ilgtermiņa kārtību šajos jautājumos.

Ceļmalas masīvā līdz šim tiek neglīti 

noņerrātas vienreiz gadā, to veic atbraucēji no 

Alūksnes un līdzīgi „vietējie”, ainavas 

izkopšana Krievkalnā regulāri nenotiek, tāpat 

ceļa uzturēšana uz turieni, īpaši pēc lietus, 

noliekušies zari neļauj pa masīvu pārvietoties 

tūristu autobusiem, ir vēl daudzi konkrēti 

gadījumi šajā sakarībā, kas liecina, ka lietas 

nav sakārtotas, kā pienākas. 

Meža masīvā tiek plānots regulāri uzturēt meža autoceļus, pēc 

nepieciešamības veicot ceļmalu pļaušanu, sniega tīrīšanu, klātnes 

kopšanu u.c. darbus. Reizi gadā tiks veikta ceļu pārraudzība, kā arī pēc 

katra darba izpildes tiks novērtēta pakalpojumu sniegšanas kvalitāte. 

Vietējiem iedzīvotājiem tiek nodrošināta iespēja piedalīties publiskos 

pakalpojumu iepirkumos.

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Sadarbībā ar A. Bisenieci uzstādīt nelielu infostendu 

Krievkalnā.

Tā ir bieži apmeklēta sabiedrībai ainaviski 

tīkama vieta, kur vairs nav nekādas 

informācijas par to, kāpēc tāds garš kalns utt. 

Šāda iespēja tūristiem ir jānodrošina.

Informācija par Krievkalnu ir pieejama stendā, kas atrodas takas sākuma 

punktā. Tiek plānota norādes zīmju un informācijas stendu uzturēšana, 

kā arī informācijas aktualizācija LVM GEO (piemēram, papildinot 

informācju par tūrisma objektiem).
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Izanalizēt iepriekšējo pieredzi un mainīt savu rīcības 

veidu attiecībā pret saņemtajiem priekšlikumiem.

Uz šo trūkumu ir norādījis arī FSC. Neviens 

no mums netērē savu laiku un darbu, lai 

vienkārši atrakstītos. Mums ir svarīgs šis meža 

masīvs savā rakursā, ne tikai no koksnes 

kubikmetru ieguves viedokļa, tāpēc mēs sūtām 

priekšlikumus un arī vēlamies reāli piedalīties 

masīva attīstībā tajos darbības segmentos, ko 

nenosedz LVM. Vēl jo vairāk, ja daudzi 

priekšlikumi tiek sūtīti un sūtīti gadu no gada, 

bet netiek īstenoti- kāda tad vispār jēga mūs 

aicināt būt līdzdalīgiem?

Tāpat kā iepriekšējā plāna izstrādes procesā, arī šī plāna izstrādes laikā, 

visām ieinteresētajām pusēm tiek dota iespēja piedalīties plāna publiskās 

konsultācijās. Visu ieinteresēto pušu priekšlikumi un komentāri tiek 

izvērtēti, sniedzot izvērtējuma rezultātus. Šī plāna izstrādes procesā tika 

izvērtēti 200 priekšlikumi. Publiskajās konsultācijās piedalījās plašs 

ieinteresēto pušu loks, pārstāvot gan sociālas, gan ekonomikas, gan vides 

intereses, t.sk. nacionāla līmeņa NVO, vietēja un reģionāla līmeņa NVO, 

vietējie iedzīvotāji, kompetentās valsts iestādes, uzņēmēji, mednieki, 

makšķernieki. LVM atbildībā ir pieņemt lēmumus, kuri ir līdzsvaroti no 

sociālo, vides un ekonomikas interesēm, nevienai grupai neļaujot 

dominēt par pārējām, tādējādi nodrošinot ilgtspējīgu meža 

apsaimniekošanu. 

30.09.2019
Anita 

Biseniece

Visus mežkopības darbus šajā masīvā veikt racionāli, 

estētiski, saprātīgi, pēc iespējas ar roku darbu, nevis 

atkarībā no šķaidošās un ārdošās tehnikas iespējām.

Pēc daudziem gadiem jums būs vajadzīgs 

viens poligons, kur salīdzināt, kā izskatās un 

attīstās mežs, kur saimnieciskā darbība 

pakļauta nevis meža, bet visvarenās tehnikas 

vajadzībām. Tad šāda vieta būs ļoti noderīga, 

ticiet man!

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi. Šāds apsaimniekošanas modelis tiek plaši pielietots gan 

Boreālo mežu praksē Eiropā, gan citviet pasaulē. 

30.09.2019

Biedrība 

"Engures 

sportam"

Izveidot digitālu tūrisma taku maršrutu LVM GEO 

Mobile aplikācijā ar takas aprakstu.

Apmeklētāju piesaiste ainaviski skaistai 

teritorijai un tūrisma vietām.

Plānojam arī turpmāk aktualizēt informāciju LVM GEO un izmantot IT 

sniegtās iespējas lai meža apmeklētājiem atvieglotu orientēšanos 

teritorijā, kā arī, dodot iespēju saņemt izzinošu informāciju caur 

mūsdienu tehnoloģijām.

30.09.2019

Biedrība 

"Engures 

sportam"

Izveidot skaisto skatu platformu tūrisma vietā 

“Krievu kalni” un veikt koku, krūmu tīrīšanu, lai 

būtu iespējams apskatīt mežu ainavu no skatu 

platformas.

Apmeklētāju piesaiste ainaviski skaistai vietai.

Pašlaik meža masīvā ir izveidotas un uzturētas 5 tūrisma atpūtas vietas. 

Šī plāna ietvaros tiek plānota viena jauna tūrisma objekta izveide – Vilku 

lamatas, bet Krievkalnā tiek plānota regulāra gājēju ceļa un nogāžu 

pļaušana un skatu punktu atsegšana nepieciešamības gadījumā. Skatu 

torņa izveides nepieciešamība tiks vērtēta nākamajā plānošanas periodā.

30.09.2019

Biedrība 

"Engures 

sportam"

Noteikt publisku atpūtas pasākumu, piemēram, 

sporta pasākumi, skaitu gadā, par kuriem būtu 

jāinformē mednieki, atsakoties no saskaņošanas ar 

mednieku. Pārsniedzot noteikto skaitu, veikt 

saskaņošanu ar medniekiem.

Veicināt mednieku izpratni par teritorijas 

mērķiem un veicināt apmeklētāju piesaisti.

AS “Latvijas valsts meži” rūpējas par kvalitatīvu meža atjaunošanu un 

audzēšanu, tādēļ ir svarīgi nodrošināt sadarbību starp medniekiem un 

citām sabiedrības interešu grupām, lai iespēju robežās līdzsvarotu visu 

pušu vajadzības. Kārtība publisku pasākumu skaņošanai pieejama LVM 

mājas lapā: https://www.lvm.lv/biznesa-partneriem/zemes-pirksana-un-

noma/publisku-pasakumu-saskanosana.

30.09.2019

Biedrība 

"Engures 

sportam"

Veikt intensīvāku meža kopšanu, lai veidotu kopta 

meža ainavu, veicinātu audžu noturību un mazinātu 

kaltušu koku riskus meža apmeklētājiem.

Meža masīvā ir liels īpatsvars pāraugušas egļu 

un bērzu audzes.

Sanitārās cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās 

cirtes veic pēc nepieciešamības, kā arī rekonstruktīvās cirtes tiks veiktas 

vietās, kur mežaudze atzīta par neproduktīvu.

27.09.2019

"Guntiņas" 

Lilita 

Kalniņa

Cik iespējams, izvairīties no kailciršu 

mežsaimniecības, lai maksimāli saglabātu meža vidi.
NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

27.09.2019

"Guntiņas" 

Lilita 

Kalniņa

"Vilku kalna - Krievkalnu" mežam ir jāsaglabā 

īpašais statuss ar savu individuālās apsaimniekošanas 

plānu.

NAV

“Vilku kalna – Krievkalnu” masīvam tiek saglabāts individuālais meža 

apsaimniekošanas plāns, nosakot apsaimniekošanas nosacījumus 10 gadu 

periodam (2020. – 2029. gadam). 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

27.09.2019

"Guntiņas" 

Lilita 

Kalniņa

Ja tomēr ir bijusi nepieciešamība izveidot kailcirti, 

tad, veidojot jaunaudzi, neizcirst un ļaut tur augt arī 

citu sugu kokiem, tajā skaitā platlapju koku sugām, 

kuras varētu tur būt ieaugušas dabiskā ceļlā, jo to 

stādīšana miksētos stādījumos ir nerentabla.

NAV

Meža apsaimniekošanas plāna redakcijā ir noteikti nosacījumi 

piemistrojuma saglabāšanai meža atjaunošanai un jaunaudžu kopšanas 

cirtēm. Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu ievērošanu un 

vienlaicīgi veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu audzes plānots 

atjaunot stādot līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 

27.09.2019

"Guntiņas" 

Lilita 

Kalniņa

Nevar nepamanīt, ka pēdējos gados mežā ir stipri 

samazinājusies mazo ligzdotāju putnu daudzums. 

Tāpēc ir ļoti svarīgi ievērot miera periodu laikā no 1. 

aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot gadījumus, kad 

nepieciešams izcirst bojātus kokus. 

NAV

Saglabāts termiņa ierobežojums koku ciršanai atjaunošanas cirtēs, 

kopšanas cirtē no 1. aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot bojātu koku 

cirtes, kokmateriālu pievešanu un transportēšanu.

27.09.2019

"Guntiņas" 

Lilita 

Kalniņa

Esmu iepazinusies ar biedrības "Zebrus draugi" 

priekšlikumiem meža apsaimniekošanas plānam un 

uzskatu, ka tie ir vērā ņemami un arī labi būtu tos 

pēc iespējas īstenot.

NAV

Visu ieinteresēto pušu priekšlikumi un komentāri ir izvērtēti, sniedzot 

izvērtējuma rezultātus. Šī plāna izstrādes procesā tika izvērtēti 200 

priekšlikumi, t.sk. Biedrības "Zebrus draugi" un daļa iekļauta meža 

apsaimniekošanas plānā. LVM turpinās sadarboties ar visām interešu 

grupām.

26.09.2019

Dobeles 

novada 

pašvaldība

Pašvaldībai nav iebildumu par meža 

apsaimniekošanas plāna iesniegto redakciju. 

Pašvaldība ir gatava kopā ar ieinteresētajām pusēm 

piedalīties plāna projekta apspriešanā, lai pārrunātu 

meža apsaimniekošanas plāna projektu un saņemtos 

priekšlikumus.

NAV

Pašvaldība tiks informēta par turpmāko meža apsaimniekošanas plāna 

apspriešanu un arī turpmāk aicināsim ņemt dalību publiskajās 

konsultācijās. 

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Turpināt spēkā esošo ekomeža MAP labo praksi, 

neveikt mežizstrādi, izņemot bojātu koku cirtes, no 1. 

aprīļa līdz 30. septembrim

NAV

Saglabāts termiņa ierobežojums koku ciršanai atjaunošanas cirtēs, 

kopšanas cirtē no 1. aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot bojātu koku 

cirtes, kokmateriālu pievešanu un transportēšanu.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Izsakām vēlmi, lai spēkā paliktu esošā ekomeža MAP 

nosacījums, ka galvenās cirtes apjoms nepārsniedz 

5% no kopējās ekomeža platības vai 35000m
3
 arī 

turpmākajos 5 gados.

NAV

Esošā meža apsaimniekošanas plāna nosacījums saglabāts. Laika periodā 

2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% apjomā no kopējās 

meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu sasniegušo audžu apjoms 

desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku cirtes, krājas kopšanas cirtes, 

rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic pēc nepieciešamības, lai 

nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu veidošanos. Plānotie ciršanas 

apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva attīstību, saglabājot vides un 

sociālās vērtības un perspektīvā palielinot CO2 piesaisti.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Galveno cirti, izvērtējot riskus, veikt tikai ar 

nekailciršu mežsaimniecības paņēmieniem (izlases 

cirtēm), šādi neiznīcinot meža vidi, radot cilvēku 

rekreācijai labvēlīgus apstākļus, un demonstrējot labo 

mežsaimniecisko praksi ekomežā, kā arī tiktu atcelti 

esošajā ekomeža MAP pastāvošie kritēriji izlases 

ciršu izvēlei, kas ir nepamatoti stingrāki kā jebkuros 

saimnieciskajos mežos, padarot izlases cirtes izvēli 

stipri ierobežotu vai gandrīz neiespējamu.

NAV

Iepriekšējā apsaimniekošanas plānā iekļautais izlases cirtes nosacījums ir 

izņemts. Turpmāk lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot 

situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes 

telpiskais novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna 

nosacījumus.

15



Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Viens no ekomeža apsaimniekošanas mērķiem ir 

nodrošināt sabiedrībai iespēju izmantot nozīmīgus 

rekreācijas resursus, tāpēc uzskatām, ka visi ceļi 

ekomežā ir sabiedrībai nozīmīgi un iekļaujami meža 

apsaimniekošanas plāna 2. pielikumā.

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Ekomeža apsaimniekošanas plāna 2. pielikumā Vilku 

kalns norādīts kā sabiedrībai nozīmīga vieta. 

Galvenais apskates objekts neapšaubāmi bija Vilku 

lamatas, kuras pašlaik ir novāktas. Lūdzam LVM 

Zemgales reģionu atjaunot vilku lamatas, naudas 

līdzekļu un darbaspēka resursu trūkuma gadījumā 

iesaistot ieinteresētās nevalstiskās organizācijas un 

vietējās sabiedrības pārstāvjus.

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Apmeklētāju drošībai un ērtībai, lūdzam pie Māras 

birzs, saskaņā ar savstarpējo vienošanos birzs 

ierīkošanas laikā,  ierīkot stāvlaukumu ar atpūtas 

vietu un informācijas stendu.

NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai, 

vēlams, sadarbojoties ar visām ieinteresētajām 

pusēm, turpināt mērķtiecīgi plānot un uz ceļiem 

izvietot gaumīgās norādījuma zīmes ar attāluma 

norādēm. 

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Turpināt pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā 

ieejošajiem ceļiem izvietot informatīvus stendus, to 

saturu un daudzumu saskaņot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Pašreiz spēkā esošajā ekomeža apsaimniekošanas 

plānā, atsaucoties uz vēsturiskajiem ciršanas 

apjomiem, nepamatoti ir izcelti tikai 20. gs. 20.-30. 

gadi, kad Latvijā bija 25% mežu un šis bija 

saimnieciskais mežs. Šajā sakarībā neizprotami šķiet, 

kāpēc ciršanas apjoms saimnieciskajos mežos šajā 

teritorijā no 1961. gada, kad mežus sāk cirst 

nepārsniedzot ciršanas tāmi, līdz rekreācijas ekomeža 

izveidošanai galvenajā cirtē sastāda aptuveni 11. ha 

gadā, bet pēc ekomeža izveidošanas ciršanas apjoms 

galvenajā cirtē tiek palielināts līdz vidēji 26 ha gadā 

atbilstoši šī plāna nosacījumiem, tādejādi nepamatoti 

dubultojot ilggadīgos vēsturiskos ciršanas apjomus 

šajā meža masīvā. Ja, izvēloties galvenās cirtes 

paņēmienu, kā prioritāte netiek noteikta izlases cirte, 

lūdzam nepārsniegt vēsturisko ciršanas apjomu 

galvenajā cirtē, ne vairāk par 11 ha gadā, tādejādi 

nodrošinot vēsturisko pēctecību.

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti;

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai samazinātu augošu koku bojāšanu, riskus, kas 

saistīti ar kukaiņu savairošanos un neveicinātu 

darbaspēka aizplūšanu no lauku reģioniem un valsts 

kopumā, izlases cirtes prioritāri izstrādāt ar rokas 

darba motorinstrumentiem, ciršanas atliekas, kas 

netiek ieklātas pievešanas ceļos, sagarināt līdz 1m 

garos nogriežņos, vai izvākt tās no cirsmām.

NAV

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi.   LVM iedzīvotājiem nodrošina iespēju piedalīties 

publisko pakalpojumu iepirkumos.Ciršanas atlieku savākšana tiks veikta 

atjaunošanas cirtēs uz minerālaugsnēm tajos gadījumos, kad netiek 

plānota to ieklāšana pievešanas ceļos. Izlases cirtēs ciršanas atlieku 

sagarumošana vai savākšana nav ekonomiski pamatota, jo savākšanai 

apjoms ir salīdzinoši neliels un tehnoloģiski to pievešana rada papildus 

riskus paliekošo koku stumbru un sakņu bojājumiem.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Plānojot galvenās izmantošanas cirsmas ekomežā, lai 

izvairītos no konfliktsituācijām, informēt vietējās 

nevalstiskās organizācijas un vietējās sabiedrības 

pārstāvjus, kuri izrādījuši interesi, par cirsmu 

atrašanās konkrētajām vietām ekomežā, uzklausīt un 

respektēt sabiedrības intereses un viedokli. 

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus.Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, reizi 

gadā panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna 

nogāzi. Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, 

gar ceļa malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu.

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

20.09.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Ja atjauno esošos izcirtumus ar egli, tās stādīt ne 

vairāk kā 1000 egles uz ha, veidojot labvēlīgu 

mežaudzes struktūru izlases cirtes veikšanai nākotnē.

NAV

Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu ievērošanu un vienlaicīgi 

veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu audzes plānots atjaunot stādot 

līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 
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16.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Vai 2020.gadā ekomežā  "Vilkukalna - Krievu kalna 

masīvs" ir plānotas galvenās izmantošanas cirsmas, 

sevišķi kailcirtes? Ja ir, tad kādā apjomā 

(m³/ha)? Vēlamies zināt arī ieplānoto cirsmu adreses 

(atrašanās vietas - kvartāls un nogabals), ja tādas ir 

plānotas.

NAV

Meža apsaimniekošanas darbi, t.sk. vienlaidus un izlases cirtes, ir plānoti 

arī 2020.gadā. Katru gadu vidēji tiek sagatavotas cirsmas apmēram 20-

30ha (6000 - 9000 m
3
) apjomā, tomēr izstrādes apjomi var mainīties 

atkarībā no laikapstākļiem un citiem faktoriem. Informāciju par konkrētu 

cirsmu izstrādi tiks sniegta tieši ietekmētajām pusēm, t.i. vienlaidus 

atjaunošanas ciršu tiešā tuvumā (200m attālumā) esošo māju idzīvotājus.

16.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

606.kv.apg. 149.kv. 13.nogabalam noteiktais 5 

(nenoteikts) apsaimniekošanas mērķis, lai gan 

vajadzētu būt 1 (dabas aizsardzība), atbilstoši  

08.08.2016 sūtītajai e-pasta vēstulei  un 28.07.2016 

sūtītai elektroniski parakstītai vēstulei.

NAV

Šobrīd noris meža apsaimniekošanas plānošanas pilnveidošana, uz 

ainavu ekoloģiskās plānošanas principiem balstītas pieejas ieviešana, 

kuras mērķis ir nodrošināt dinamisku dabas aizsardzības platību 

plānošanu atbilstoši LVM stratēģijā noteiktajam dabas aizsardzības 

platību mērķa īpatsvaram un nodrošināt dabas vērtību koncentrācijas 

teritoriju, t.sk. mikroliegumu un Natura2000 teritoriju ainavu līmeņa 

funkcionālu saistību.606.kv.apg. 149.kv. 13.nogabalā 2016. gadā 

konstatēts videjas kvalitātes biotops. Šobrīd ainavekoloģiskās plānošanas 

procesā nogabalam piešķirts 5.mērķis - rezerve, līdz "Dabas skaitīšanas" 

aktuālo kartēšanas rezultātu izvērtējumam. 

16.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

LVM interaktīvajā kartē un arī LVM GEO ir 

izveidojusies kļūda, kuru vajag izlabot, proti, Sesavas 

upe iztek no Sesavas ezera 606.kv.apg. 146.kv. un 

plūst pa 155., 156., 157.kvartāliem, atbilstoši gar 

krastiem izdalītajām aizsargjoslām, un tālāk kā kartē, 

nevis kļūdaini pa izrakto grāvi, kā iezīmēts tagad.

NAV
Sesavas upes konfigurācija tiks precizēta pie nākošajām WEB servisa 

izmaiņām. 

15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Pagarinānāt izvešanas laiku no 1.septembra līdz 1. 

jūnijam.

Sala periods ir īss un neprognozējams. 

Pagarinot izvešanas laiku, maksimāli varētu 

izmantot sauso laiku, lai neizdangātu mežu 

ceļus.

Kokmateriālu pievešanai un transportēšanai, meža infrastruktūras 

uzturēšanas darbiem termiņa aprobežojumu nenosaka.

15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Plānojot meža grāvju atjaunošanu, iesaistīt arī 

privātīpašniekus.

Izveidojusies absurda situācija – grāvji aizaug, 

veidojas slīkšņas, savairojušies bebri, 

privātīpašnieku attieksme pret savu īpašumu  

atšķirīga. 

Plānojot meža meliorācijas sistēmu atjaunošanu vai pārbūvi projekts tiek 

skaņots ar pierobežniekiem. 

15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Rosināt izveidot valstī vienotu visaptverošu 

struktūru, kas plānotu, projektētu, vadītu un 

kontrolētu darbus meliorācijā.

Pašlaik man kā privātīpašniekam ir praktiski 

neiespējami vienoties ar meža kaimiņiem par 

grāvju uzturēšanu. Nav valsts atbalsta vai 

atvieglojumi, neviens neko nekontrolē. 

"Vilku kalna - Krievkalnu" meža apsaimniekošanas plāna ievaros 

valstiska līmeņa jautājums nav atrisināms. Apsaimniekošanas plāns 

paredz, ka meža meliorācijas sistēmu ikdienas uzturēšanas,  

atjaunošanas, būves un pārbūves darbus veic pēc nepieciešamības, 

ievērojot vides aizsardzības prasības.  

15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Par koplietošanas grāvju uzturēšanu varētu samazināt 

zemes nodokli. Pie grāvju izbūves vai atjaunošanas  

samazināt vai noņemt PVN.

ES atbalsts grūti dabūjams un ja arī to saņem, 

tad no visas tāmes vēl jāsamaksā 21% PVN – 

kāpēc?

Vilku kalna - Krievkalnu meža apsaimniekošanas plāna ievaros šis 

jautājums nav atrisināms. 

15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Turpināt atstāt ekoloģiskos kokus puduros nevis 

atsevišķi.

Patīkamāks skats, pieļauju arī, ka šādā veidā 

koki mazāk pakļauti vējgāzēm.

Ekoloģisko koku saglabāšana tiek plānota atbilstoši  LVM normatīvajiem 

aktiem, ņemot vērā situāciju dabā. Arī turpmāk plānosim iespēju robežās 

ekoloģiskos kokus koncentrēt grupās.
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15.09.2019
Osvalds 

Prancītis

Samazināt briežu un aļņu skaitu mežos. Kontrolēt, 

cik produktīvi  mednieku biedrības cīnās ar bebriem.

Noberž un noplēš kokiem mizu, tādējādi 

veicinot koku bojā eju. Bebri aizdambē 

grāvjus.

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem.  Papildus LVM veiks regulāru bojājumu uzskaiti un informēs 

Valsts meža dienestu, kura pārziņā ir noteikt un administrēt atļauto 

nomedīšanas apjomu.

02.09.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

606.kv.apg. 149.kv. 13. nogabalam noteiktais 5 

(nenoteikts) apsaimniekošanas mērķis, lai gan 

vajadzētu būt 1. (dabas aizsardzība).

NAV

Lai vairotu dabas aizsardzībai atvēlēto mežaudžu bioloģisko 

daudzveidību, visai LVM teritorijai ir izveidots vides plānošanas 

risinājums, kas balstās ainavu ekoloģijas pieejā. Tā ieviešanas procesā, 

balstoties uz izvērtējuma rezultātiem, atsevišķas audzes uz nenoteiktu 

laiku ieliktas 5.mērķī (tās ir audzes, kuras neiekļaujas ainavekoloģiskā 

tīklojumā), veidojot rezervi. Ar detalizētāku meža apsaimniekošanas 

mērķu iedalījumu un skaidrojumu var iepazīties meža apsaimniekošanas 

plānā.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

 Viens no ekomeža apsaimniekošanas mērķiem ir 

nodrošināt sabiedrībai iespēju izmantot nozīmīgus 

rekreācijas resursus, tāpēc uzskatām, ka visi ceļi 

ekomežā ir sabiedrībai nozīmīgi un iekļaujami meža 

apsaimniekošanas plāna 2.pielikumā.

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Ekomeža apsaimniekošanas plāna 2.pielikumā Vilku 

kalns norādīts kā sabiedrībai nozīmīga vieta. 

Galvenais apskates objekts  neapšaubāmi  ir vilku 

lamatas, kuras pašlaik ir bēdīgā stāvoklī, tādējādi 

radot sliktu iespaidu par AS LVM atpūtas vietas 

uzturēšanu un apsaimniekošanu, kā arī būtiski 

pasliktinot objekta kvalitāti. Lūdzam Zemgales 

mežsaimniecību atjaunot vilku lamatas,  naudas 

līdzekļu un darbaspēka resursu trūkuma gadījumā 

esam gatavi iesaistīties darbu veikšanā.

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Apmeklētāju drošībai un ērtībai lūdzam pie Māras 

birzs, saskaņā ar savstarpējo vienošanos birzs 

ierīkošanas laikā, ierīkot stāvlaukumu ar atpūtas 

vietu un informācijas stendu.

NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai, 

vēlams, sadarbojoties ar visām ieinteresētajām 

pusēm, mērķtiecīgi saplānot un uz ceļiem izvietot 

norādījuma zīmes ar attāluma norādēm.

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem izvietot informatīvus stendus, to saturu un 

daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 
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30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Kailcirti ekomežā,  saskaņā ar sākotnējo meža 

apsaimniekošanas plānu, pielietot tikai izņēmuma 

veidā, likvidējot ugunsgrēka sekas, kukaiņu bojātās, 

bebru nopludinātās audzēs un tml. pēc VMD sanitārā 

atzinuma.

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas (piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sabiedriski nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, audzēs ar kultūrvēsturiskiem 

objektiem, sabiedriski nozīmīgās ogu un sēņu vietās 

un tml. plānot ainavu cirtes, izlases cirtes un 

kopšanas cirtes, izvairoties no meža vides un ainavas 

kvalitātes degradācijas.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  

Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek plānotas neregulāras formas cirtes, 

izvērtējot iespējami veiksmīgāko ekoloģisko koku grupu novietojumu un 

cirsmu izmēru, atkarībā no tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem 

objektiem. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, reizi 

gadā panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna 

nogāzi. Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, 

gar ceļa malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu.

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūgt mednieku kolektīvus mednieku stāvvietas 

mastos ekomežā neatzīmēt ar plastikāta lentēm vai 

kādā citā no estētiskā viedokļa nebaudāmā veidā.

NAV

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem, pārrunājot estētisko principu ievērošanu.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam necirst 2016.gadā ieplānotās kailcirtes 

vietās, kur tās pazemina ainavas kvalitāti, apdraud 

kultūrvēsturiskus un sabiedrībai nozīmīgus objektus 

(bānīša uzbērums, labi saglabājušās Otrā pasaules 

kara ierakumu sistēmas, vecas atsveķotas priežu 

audzes un tml.), vai apdraud dabisko meža biotopu 

kvalitāti. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiek pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas (piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus (saglabāt kultūrvēsturiskā 

mantojuma vērtības, unikālās reljefa formas un identificētās nozīmīgākās 

dabas vērtības).

30.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Uzskatām, ka visi ceļi ekomežā ir sabiedrībai 

nozīmīgi un iekļaujami meža apsaimniekošanas 

plāna 2.pielikumā. 

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam Zemgales mežsaimniecību atjaunot vilku 

lamatas Vilku kalnā. Naudas līdzekļu un darbaspēka 

resursu trūkuma gadījumā esam gatavi iesaistīties 

darbu veikšanā.

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.
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30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam pie Māras birzs ierīkot stāvlaukumu ar 

atpūtas vietu un informācijas stendu.
NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai 

saplānot un uz ceļiem izvietot norādījuma zīmes ar 

attāluma norādēm.

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem izvietot informatīvus stendus, to saturu un 

daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Kailcirti ekomežā, saskaņā ar sākotnējo meža 

apsaimniekošanas plānu, pielietot tikai izņēmuma 

veidā, likvidējot ugunsgrēka sekas, kukaiņu bojātās, 

bebru nopludinātās audzēs un tml. pēc VMD sanitārā 

atzinuma. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas(piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sabiedriski nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, audzēs ar kultūrvēsturiskiem 

objektiem, sabiedriski nozīmīgās ogu un sēņu vietās 

un tml. plānot ainavu cirtes, izlases cirtes un 

kopšanas cirtes, izvairoties no meža vides un ainavas 

kvalitātes degradācijas.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  

Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek plānotas neregulāras formas cirtes, 

izvērtējot iespējami veiksmīgāko ekoloģisko koku grupu novietojumu un 

cirsmu izmēru, atkarībā no tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem 

objektiem. 

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, reizi 

gadā panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna 

nogāzi. Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, 

gar ceļa malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu. 

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūgt mednieku kolektīvus mednieku stāvvietas 

mastos ekomežā neatzīmēt ar plastikāta lentēm vai 

kādā citā no estētiskā viedokļa nebaudāmā veidā. 

NAV

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem, pārrunājot estētisko principu ievērošanu.

30.04.2019

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Necirst 2016.gadā ieplānotās kailcirtes vietās, kur tās 

pazemina ainavas kvalitāti, apdraud 

kultūrvēsturiskus un sabiedrībai nozīmīgus objektus 

(bānīša uzbērums, labi saglabājušās Otrā pasaules 

kara ierakumu sistēmas, vecas atsveķotas priežu 

audzes un tml.), vai apdraud dabisko meža biotopu 

kvalitāti. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas(piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus (saglabāt kultūrvēsturiskā 

mantojuma vērtības, unikālās reljefa formas un identificētās nozīmīgākās 

dabas vērtības).

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Aicinām saglabāt statusu ekomežs rekreācijai Vilku 

kalna - Krievkalnu masīvam ar individuālu 

apsaimniekošanas plānu. 

NAV

“Vilku kalna – Krievkalnu” masīvam tiek saglabāts individuālais meža 

apsaimniekošanas plāns, nosakot apsaimniekošanas nosacījumus 10 gadu 

periodam (2020. – 2029. gadam). 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Turpināt spēkā esošā MAP labo praksi neveikt 

mežizstrādi, izņemot bojātu koku cirtes, no 1. aprīļa 

līdz 30. septembrim.

NAV

Saglabāts termiņa ierobežojums koku ciršanai atjaunošanas cirtēs, 

kopšanas cirtē no 1. aprīļa līdz 30. septembrim, izņemot bojātu koku 

cirtes, kokmateriālu pievešanu un transportēšanu.

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Aicinām atstāt spēkā esošā MAP nosacījumu, ka 

galvenās cirtes apjoms nepārsniedz 5% kopējās 

ekomeža platības vai 35000m
3 

turpmākajos 5 gados.

NAV

Esošā meža apsaimniekošanas plāna nosacījums saglabāts. Laika periodā 

2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% apjomā no kopējās 

meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu sasniegušo audžu apjoms 

desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku cirtes, krājas kopšanas cirtes, 

rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic pēc nepieciešamības, lai 

nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu veidošanos. Plānotie ciršanas 

apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva attīstību, saglabājot vides un 

sociālās vērtības un perspektīvā palielinot CO2 piesaisti.

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Galveno cirti, izvērtējot riskus, veikt tikai ar 

nekailciršu mežsaimniecības paņēmieniem (izlases 

cirtēm), neiznīcinot meža vidi, radot cilvēku 

rekreācijai labvēlīgus apstākļus un demonstrējot labu 

mežsaimniecības praksi ekomežā.

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Ciršanas atliekas, kuras netiek ieklātas pievešanas 

ceļos, lai uzlabotu meža estētisko vērtību, 

neapgrūtinātu cilvēku pārvietošanos un mazinātu 

mizgraužu savairošanās risku, sagarināt līdz 1m 

garos nogriežņos, vai arī izvākt tās no cirsmām.

NAV

Ciršanas atlieku savākšana tiks veikta atjaunošanas cirtēs uz 

minerālaugsnēm tajos gadījumos, kad netiek plānota to ieklāšana 

pievešanas ceļos. KKC un  izlases cirtēs ciršanas atlieku sagarumošana 

vai savākšana nav ekonomiski pamatota, jo savākšanai apjoms ir 

salīdzinoši neliels un tehnoloģiski to pievešana rada papildus riskus 

paliekošo koku stumbru un sakņu bojājumiem.

29.04.2019
TSK 

“Sprīdītis”

Aicinām atcelt esošajā  MAP pastāvošos kritērijus 

izlašu ciršu izvēlei, kas ir nepamatoti apgrūtinošāki 

kā LR MK noteikumos noteiktie, padarot izlases 

cirtes izvēli stipri ierobežotu vai faktiski gandrīz 

neiespējamu, tādejādi liedzot ekomežu apsaimniekot 

videi un cilvēkam draudzīgi, kā arī ekonomiski 

pamatoti ar izlases cirtēm.

NAV

Iepriekšējā apsaimniekošanas plānā iekļautais izlases cirtes nosacījums ir 

izņemts. Turpmāk lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot 

situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes 

telpiskais novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna 

nosacījumus.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Apmeklētāju drošībai un ērtībai, pie Māras birzs, kas 

ir veltījums šīs apkaimes ļaudīm, viņu dzimtajām 

mājām un to likteņiem, ierīkot stāvlaukumu ar 

atpūtas vietu un informācijas stendu. 

NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Uzskatām, ka visi ceļi ekomežā ir sabiedrībai 

nozīmīgi un iekļaujami meža apsaimniekošanas 

plāna 2. pielikumā

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lūdzam AS LVM ZR atjaunot vilku lamatas, naudas 

līdzekļu un darbaspēka resursu trūkuma gadījumā 

iesaistot ieinteresētās nevalstiskās organizācijas un 

vietējās sabiedrības pārstāvjus. Aicinām LVM ZR 

izskatīt iespēju uzstādīt stendu šajā vietā ar 

informāciju par Vilku kalnu, vilku bedres un vilku 

lamatu vēsturi un citu informāciju.  

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai, 

vēlams, sadarbojoties ar visām ieinteresētajām 

pusēm, mērķtiecīgi turpināt uz ceļiem izvietot 

norādījuma zīmes līdz objektiem ar atbilstošām 

attāluma norādēm.

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Turpināt pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā 

ieejošajiem ceļiem izvietot informatīvus stendus, to 

saturu un daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ja ekomežs galvenajā cirtē turpmāk netiek 

apsaimniekots ar nekailciršu mežsaimniecības 

paņēmieniem (izlases cirtēm), aicinām nepārsniegt 

vēsturisko ciršanas apjomu galvenajā cirtē, 

respektīvi, ne vairāk par 11 ha gadā, tādejādi 

nodrošinot vēsturisko pēctecību uz ko tik bieži 

atsaucas LVM pārstāvji.

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti. 

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Galveno cirti, izvērtējot riskus, ekomežā veikt tikai ar 

nekailciršu mežsaimniecības paņēmieniem (izlases 

cirtēm) pirmajā paņēmienā neizcērtot vairāk kā 20% 

no mežaudzes krājas, katrā nākošajā ne vairāk par 

pieaugumu attiecīgajā periodā, šādi paaugstinot meža 

estētisko vērtību un radot cilvēku rekreācijai 

labvēlīgus apstākļus, atbilstoši ekomeža 

nodibināšanas mērķim, kā arī demonstrējot un 

popularizējot LVM labu mežsaimniecisko praksi un 

profesionalitāti.

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām atcelt esošajā ekomeža MAP pastāvošos 

kritērijus izlašu ciršu izvēlei, kas ir nepamatoti 

apgrūtinošāki kā LR MK noteikumos noteiktie, 

padarot izlases cirtes izvēli stipri ierobežotu vai 

faktiski gandrīz neiespējamu, tādejādi nepamatoti 

liedzot ekomežu apsaimniekot videi un cilvēkam 

draudzīgi, kā arī ekonomiski pamatoti ar izlases 

cirtēm.

NAV

Iepriekšējā apsaimniekošanas plānā iekļautais izlases cirtes nosacījums ir 

izņemts. Turpmāk lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot 

situāciju dabā (piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes 

telpiskais novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna 

nosacījumus.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lai samazinātu augošu koku bojāšanos, citus riskus, 

kas saistīti ar mizgraužu savairošanos un neveicinātu 

darbaspēka aizplūšanu no lauku reģioniem un valsts, 

izlases cirtes prioritāri izstrādāt ar rokas darba 

motorinstrumentiem. Lai izvairīto no paliekošās 

audzes bojāšanas, pievešanu veikt saudzīgi, ar 

piemērotiem pievedējtraktoriem, atbilstoši augsnes 

nestspējai.

NAV

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi.   LVM iedzīvotājiem nodrošina iespēju piedalīties 

publisko pakalpojumu iepirkumos.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sabiedrībai nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, sabiedriski nozīmīgās ogu un 

sēņu vietās un tml. plānot ainavu cirtes, pārdomātas 

izlases cirtes un kopšanas cirtes, izvairoties no esošās 

prakses, degradēt meža vidi un ainavu ar kailcirtēm.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  

Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek plānotas neregulāras formas cirtes, 

izvērtējot iespējami veiksmīgāko ekoloģisko koku grupu novietojumu un 

cirsmu izmēru, atkarībā no tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem 

objektiem. 

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām informēt ieinteresētās vietējās nevalstiskās 

organizācijas un vietējās sabiedrības pārstāvjus par 

konkrētajām plānotajām cirsmu atrašanās vietām 

ekomežā. 

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus. Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Reizi gadā panorāmas ainavas virzienā izpļaut 

Krievkalnu nogāzi. Ejot gar Kalnu ceļu uz Krievu 

kalna virsotni, gar ceļa malu veidot skatu punktus un 

izkopt ainavu. 

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām arī turpmāk krājas kopšanas cirtes veikt tā, 

lai veicinātu paaugas un 2. stāva rašanos un esošu šo 

meža elementu saglabāšanu, ja tādi jau audzē ir, 

tādejādi savlaicīgi sagatavojot audzi izlases cirtēm.

NAV

Veicot krājas kopšanas cirtes, iespēju robežās, tiks saglabātas 

dzīvotspējīgas paaugas grupas, kā arī par 30 gadiem vecākās skuju koku 

mežaudzēs ar lapu koku piemistrojumu kopšana tiks veikta tā, lai 

saglabātu meža tipam atbilstošu lapu koku piemistrojumu vismaz 5 % 

apjomā no mežaudzes sastāva.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām saglabāt esošajā MAP nosacījumus, ka 

galveno cirti plāno tikai 3. mērķa audzēs, un galvenās 

cirtes apjoms, apsaimniekojot ekomežu ar izlases 

cirtēm nepārsniedz 5% no kopējās meža platības 5 

gados, respektīvi 130 ha un 35000m
3
.

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti. Cirsmu plānošana tiks veikta ievērojot mežaudzes 

apsaimniekošana mērķu nosacījumus, kuri iekļauti apsaimniekošanas 

plānā. 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ciršanas atliekas, kuras netiek ieklātas pievešanas 

ceļos, lai uzlabotu meža estētisko vērtību, lieki 

neapgrūtinātu cilvēku pārvietošanos un mazinātu 

masveida mizgraužu savairošanās risku, sagarināt 

līdz 1m garos nogriežņos, vai izvākt tās no cirsmām 

tālākai pārstrādei.

NAV

Ciršanas atlieku savākšana tiks veikta atjaunošanas cirtēs uz 

minerālaugsnēm tajos gadījumos, kad netiek plānota to ieklāšana 

pievešanas ceļos. KKC un  izlases cirtēs ciršanas atlieku sagarumošana 

vai savākšana nav ekonomiski pamatota, jo savākšanai apjoms ir 

salīdzinoši neliels un tehnoloģiski to pievešana rada papildus riskus 

paliekošo koku stumbru un sakņu bojājumiem.

29.04.2019

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Aicinām atstāt esošajā ekomeža MAP nosacījumus 

meža atjaunošanai un kopšanai, sevišķi daļā, kas 

nosaka, ja izcirtums tiek atjaunots stādot ar egli, 

veidot mistrotas audzes stādot egli līdz 1000 egles 

stādu uz ha, kā arī kopjot jaunaudzes, izvērtējot 

konkrēto audzi, rekomendējoši veidot mistrotas 

audzes.

NAV

Meža apsaimniekošanas plāna redakcijā ir noteikti nosacījumi 

piemistrojuma saglabāšanai meža atjaunošanai un jaunaudžu kopšanas 

cirtēm. Lai nodrošinātu meža atjaunošanas noteikumu ievērošanu un 

vienlaicīgi veicinātu mistrotu audžu veidošanos, egļu audzes plānots 

atjaunot stādot līdz 1600 gab. egles stādus uz ha. 

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lūdzam izveidot darba grupu uz paritātes pamatiem, 

ekomeža apsaimniekošanas un citu jautājumu 

risināšanai.

NAV

Uzskatam, ka darba grupas veidošana nav nepieciešama, jo tās funkcijas 

pilda izstrādātais individuālais apsaimniekošanas plāns, kurš tapis 

iesaistoties visām ieinteresētajām pusēm (t.sk. vietējām interešu grupām, 

vietējiem pašvaldību pārstāvjiem). Komunikācija ar interešu grupām tiek 

nodrošināta sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Plānojot galvenās izmantošanas cirsmas ekomežā, 

pirms lauka darbu veikšanas, lai izvairītos no 

konfliktsituācijām, informēt vietējās nevalstiskās 

organizācijas un vietējās sabiedrības pārstāvjus, 

kuriem tas interesē, par cirsmu atrašanās konkrētajām 

vietām ekomežā un respektēt sabiedrības intereses un 

viedokli. Lai izvairītos no konfliktsituācijām un 

kādas ieinteresētās puses diktāta, piesaistot 

pašvaldības pārstāvjus, vietējās nevalstiskās 

organizācijas un ieinteresētos sabiedrības pārstāvjus 

veidot šim un citiem ar ekomeža apsaimniekošanu 

saistītiem jautājumiem darba grupu uz paritātes 

pamatiem. 

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus.Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Platībās, kur atļauta mežsaimnieciskā darbība, kā 

prioritāti izvirzīt apmeklētāju drošību, 

kultūrvēsturisko un aizsargājamo dabas vērtību 

aizsardzību, unikālu reljefa formu saglabāšanu, 

augstvērtīgu ainavu veidošanu (izlases cirtes, ainavu 

cirtes), ņemot vērā reljefa unikalitāti, esošo tūrisma 

taku tīklu, ceļus, atpūtas vietas. Cirsmas plāno 

saskaņā ar meža ainavu vizuālās plānošanas 

principiem. Plānojot galveno cirti, prioritāte ir izlases 

cirtes. 

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiks pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu, 

ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. kultūrvēsturiskā 

mantojuma saglabāšanas,identificēto nozīmīgāko dabas vērtību 

saglabāšanu, apmeklētāju drošību u.c aspektus.  
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09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Pašreiz spēkā esošajā ekomeža apsaimniekošanas 

plānā atsaucoties uz vēsturiskajiem ciršanas 

apjomiem, kas attēloti arī 4.attēlā, lai nemaldinātu 

ieinteresēto sabiedrību un nevalstiskās organizācijas, 

lūdzam tekstā norādīt, ka laika posmā no 1926.gada 

līdz 1937.gadam mežu izmantošana valstī ik gadus 

sastādīja 140 -186% no ciršanas tāmes. Kara gados 

meža izciršana notika vēl plašākos apmēros, un tikai 

sākot ar 1961.gadu ciršanas apjoms iekļaujas tāmes 

robežās (pēc D.Pīrāga “Dabas aizsardzība” Zvaigzne 

1980, Dr.habil.silv. I.Mangalis “Meža atjaunošana un 

ieaudzēšana”, Rīga, 2004.) Šajā sakarībā neizprotami 

šķiet, kāpēc ciršanas apjoms saimnieciskajos mežos 

šajā teritorijā no 1961.gada, kad mežus sāk cirst 

nepārsniedzot ciršanas tāmi, līdz rekreācijas ekomeža 

izveidošanai galvenajā cirtē sastāda aptuveni 11ha 

gadā, bet pēc ekomeža izveidošanas ciršanas apjoms 

galvenajā cirtē tiek palielināts līdz 26 ha gadā 

atbilstoši šī plāna nosacījumiem, tādējādi vismaz 

dubultojot vēsturiskos ciršanas apjomus šajā meža 

masīvā. Ja, izvēloties galvenās cirtes paņēmienu, kā 

prioritāte netiek noteikta izlases cirte, lūdzam 

nepārsniegt vēsturisko ciršanas apjomu galvenajā 

cirtē, respektīvi ne vairāk par 11ha gadā, tādējādi 

nodrošinot vēsturisko pēctecību. 

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti;

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kailcirti kā meža vidi iznīcinošu cirtes veidu 

ekomežā pielietot tikai izņēmuma veidā, likvidējot 

ugunsgrēka sekas, kukaiņu bojātās, bebru 

nopludinātās audzēs un tml. pēc VMD sanitārā 

atzinuma. Izvairīties tekstā un praksē no jēdziena 

„ainaviskas kailcirtes”, jo nevar ainaviski izpostīt 

meža vidi. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kailciršu vietā lūdzam veikt izlases cirtes 

606.kvartālu apgabala 141.kvartāla 4.nogabalā, 

78.kvartāla 12.nogabalā, 85.kvartāla 13.nogabalā, 

87.kvartāla 13.,16. un daļā no 19.nogabala. 

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu, t. sk. atjaunošanas cirtes 

paņēmienu tiek pieņemts izvērtējot konkrētās vietas apstākļus dabā. 

Izlases atjaunošanas cirtes veiktas 85.kv. 13.nog.; 87.kv. 13.,16.nog. 

Mežizstrāde nav veikta 141.kv. 4.nog. un 78.kv 12. nog. 

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Uzskatīt, ka visi meža ceļi ekomežos ir sabiedrībai 

nozīmīgi un izmantojami gan auto, gan 

velobraucējiem, gan kājāmgājējiem. Ružu ceļu, Vāļu 

ceļu, Ieviņu ceļu uzturēt tādā stāvoklī, lai pa tiem 

varētu izbraukt tūristu autobusi un nenorautu 

spoguļus. Ceļmalas izpļaut regulāri ar paņēmieniem, 

kas nebojā ainavas kvalitāti.

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves.Meža autoceļu ikdienas 

uzturēšanas t.sk. pļaušanas darbi, atjaunošanas, būves un pārbūves darbi 

tiks plānoti pēc nepieciešamības, ievērojot darbu kvalitātes prasības.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Apmeklētāju drošībai un ērtībai, pie Māras birzs, kas 

ir veltījums šīs apkaimes ļaudīm, viņu dzimtajām 

mājām un to likteņiem, ierīkot stāvlaukumu ar 

atpūtas vietu un informācijas stendu. 

NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai, 

vēlams sadarbojoties ar visām ieinteresētajām pusēm, 

ieplānot ekomežā pārdomāti un plānveidīgi uz ceļiem 

izvietot norādījuma zīmes. 

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ekomeža apsaimniekošanas plāna 2.pielikumā Vilku 

kalns norādīts kā sabiedrībai nozīmīga vieta. Kā 

viens no kolorītākajiem apskates objektiem, 

neapšaubāmi, ir vilku lamatas, kuras pašlaik vecuma 

dēļ ir bēdīgā stāvoklī, tādējādi radot sliktu iespaidu 

par AS LVM atpūtas vietas uzturēšanu un 

apsaimniekošanu, kā arī būtiski pasliktinot objekta 

kvalitāti. Lūdzam Zemgales mežsaimniecību atjaunot 

vilku lamatas, naudas līdzekļu un darbaspēka resursu 

trūkuma gadījumā iesaistot ieinteresētās nevalstiskās 

organizācijas un vietējās sabiedrības pārstāvjus. 

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, 

vēlamies piedalīties īstermiņa un ilgtermiņa ainavu 

plānošanā šajā vietā. Nepieciešams reizi gadā 

panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna nogāzi. 

Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, gar ceļa 

malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu.

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lūgt mednieku kolektīvus mednieku stāvvietas 

mastos ekomežā neatzīmēt ar plastikāta lentēm vai 

kādā citā no estētiskā viedokļa nebaudāmā veidā.

NAV

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem, pārrunājot estētisko principu ievērošanu.

09.05.2017

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem izvietot informatīvus stendus, to saturu un 

daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Perspektīvā apvienot Silakalna, Zebrus, Pokaiņu, 

Spārnu un Vilkukalna – Krievu kalna masīva 

ekomežus vienā ekomeža masīvā, un veidot šo 

teritoriju kā LVM paraugteritoriju videi un cilvēkiem 

draudzīgai, ka arī ekonomiski pamatotai 

mežsaimniecībai, mežu apsaimniekojot ar nekailciršu 

metodēm. 

NAV
Esošā meža apsaimniekošanas plāna ietvaros netiek plānots mainīt 

"Vilku kalna - Krievkalnu" teritorijas robežas. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lūdzam izveidot darba grupu uz paritātes pamatiem, 

ekomeža apsaimniekošanas un citu jautājumu 

risināšanai.

NAV

Uzskatam, ka darba grupas veidošana nav nepieciešama, jo tās funkcijas 

pilda izstrādātais individuālais apsaimniekošanas plāns, kurš tapis 

iesaistoties visām ieinteresētajām pusēm (t.sk. vietējām interešu grupām, 

vietējiem pašvaldību pārstāvjiem). Komunikācija ar interešu grupām tiek

nodrošināta sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Darba grupai izveidot apvienotā ekomeža ilgtermiņa 

un īstermiņa pasākumu plānu, formulējot pasākumus, 

to izpildes termiņus, atbildīgos un indikatorus 

pasākumu izpildes kontrolei.

NAV

Uzskatam, ka darba grupas veidošana nav nepieciešama, jo tās funkcijas 

pilda izstrādātais individuālais apsaimniekošanas plāns, kurš tapis 

iesaistoties visām ieinteresētajām pusēm (t.sk. vietējām interešu grupām, 

vietējiem pašvaldību pārstāvjiem). Komunikācija ar interešu grupām tiek 

nodrošināta sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Plānojot galvenās izmantošanas cirsmas ekomežā, 

pirms lauka darbu veikšanas, lai izvairītos no 

konfliktsituācijām, informēt vietējās nevalstiskās 

organizācijas un vietējās sabiedrības pārstāvjus, 

kuriem tas interesē, par cirsmu atrašanās konkrētajām 

vietām ekomežā un respektēt sabiedrības intereses un 

viedokli. Lai izvairītos no konfliktsituācijām un 

kādas ieinteresētās puses diktāta, piesaistot 

pašvaldības pārstāvjus, vietējās nevalstiskās 

organizācijas un ieinteresētos sabiedrības pārstāvjus 

veidot šim un citiem ar ekomeža apsaimniekošanu 

saistītiem jautājumiem darba grupu uz paritātes 

pamatiem. 

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus.Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Platībās, kur atļauta mežsaimnieciskā darbība, kā 

prioritāti izvirzīt apmeklētāju drošību, 

kultūrvēsturisko un aizsargājamo dabas vērtību 

aizsardzību, unikālu reljefa formu saglabāšanu, 

augstvērtīgu ainavu veidošanu (izlases cirtes, ainavu 

cirtes), ņemot vērā reljefa unikalitāti, esošo tūrisma 

taku tīklu, ceļus, atpūtas vietas. Cirsmas plāno 

saskaņā ar meža ainavu vizuālās plānošanas 

principiem. Plānojot galveno cirti, prioritāte ir izlases 

cirtes.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiks pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu, 

ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. kultūrvēsturiskā 

mantojuma saglabāšanas,identificēto nozīmīgāko dabas vērtību 

saglabāšanu, apmeklētāju drošību u.c aspektus.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Konkrēto galvenās cirtes nogabalu ciršanas 

plānošanā katru gadu piesaistīt VAK Zemgales 

filiāles intelektuālās kapacitātes, šo formulējumu 

ierakstīt apsaimniekošanas plānā. Pamatojums 4. - 6. 

punktam: mežs ir ilglaicīga sarežģīta dabas struktūra, 

tāpēc tās apsaimniekošanai ir jābūt tikpat ilglaicīgai.

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus.Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Pašreiz spēkā esošajā ekomeža apsaimniekošanas 

plānā atsaucoties uz vēsturiskajiem ciršanas 

apjomiem, kas attēloti arī 4.attēlā, lai nemaldinātu 

ieinteresēto sabiedrību un nevalstiskās organizācijas, 

lūdzam tekstā norādīt, ka laika posmā no 1926.gada 

līdz 1937.gadam mežu izmantošana valstī ik gadus 

sastādīja 140 -186% no ciršanas tāmes. Kara gados 

meža izciršana notika vēl plašākos apmēros, un tikai 

sākot ar 1961.gadu ciršanas apjoms iekļaujas tāmes 

robežās (pēc D.Pīrāga “Dabas aizsardzība” Zvaigzne 

1980, Dr.habil.silv. I.Mangalis “Meža atjaunošana un 

ieaudzēšana”, Rīga, 2004.) Šajā sakarībā neizprotami 

šķiet, kāpēc ciršanas apjoms saimnieciskajos mežos 

šajā teritorijā no 1961.gada, kad mežus sāk cirst 

nepārsniedzot ciršanas tāmi, līdz rekreācijas ekomeža 

izveidošanai galvenajā cirtē sastāda aptuveni 11ha 

gadā, bet pēc ekomeža izveidošanas ciršanas apjoms 

galvenajā cirtē tiek palielināts līdz 26 ha gadā 

atbilstoši šī plāna nosacījumiem, tādējādi vismaz 

dubultojot vēsturiskos ciršanas apjomus šajā meža 

masīvā. Ja, izvēloties galvenās cirtes paņēmienu, kā 

prioritāte netiek noteikta izlases cirte, lūdzam 

nepārsniegt vēsturisko ciršanas apjomu galvenajā 

cirtē, respektīvi ne vairāk par 11ha gadā, tādējādi 

nodrošinot vēsturisko pēctecību. 

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti;

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kailcirti kā meža vidi iznīcinošu cirtes veidu 

ekomežā pielietot tikai izņēmuma veidā, likvidējot 

ugunsgrēka sekas, kukaiņu bojātās, bebru 

nopludinātās audzēs un tml. pēc VMD sanitārā 

atzinuma. Izvairīties tekstā un praksē no jēdziena 

„ainaviskas kailcirtes”, jo nevar ainaviski izpostīt 

meža vidi. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas (piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.
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Iesniegšanas datums Iesniedzējs Iesniedzēja priekšlikums Priekšlikuma pamatojums LVM atbilde

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lai samazinātu augošu koku bojāšanu, riskus, kas 

saistīti ar kukaiņu savairošanos un neveicinātu 

darbaspēka aizplūšanu no lauku reģioniem un valsts, 

izlases cirtes prioritāri izstrādāt ar rokas darba 

motorinstrumentiem. Lai izvairītos no paliekošās 

audzes bojāšanas, pievešanu veikt saudzīgi ar 

kopšanas cirtēm paredzētu pievedējtraktoru, 

atbilstoši augsnes nestspējai.

NAV

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi. Krājas kopšanas cirtēs tiek izmantota mazāka izmēra un 

vieglāka tehnika, kas rada mazāku spiedienu uz augsni, tādējādi 

ierobežojot bojājumu risku gan augsnei, gan paliekošajiem kokiem. 

Mežizstrādes darbu laikā mežistrādes vietas tiek regulāri apsekotas, 

veicot darbu kvalitātes pārbaudi, t.sk. kontrolējot bojājumus. LVM 

iedzīvotājiem nodrošina iespēju piedalīties publisko pakalpojumu 

iepirkumos.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sabiedriski nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, audzēs ar kultūrvēsturiskiem 

objektiem, sabiedriski nozīmīgās ogu un sēņu vietās 

un tml. plānot apsaimniekot mežu ar nekailciršu 

metodēm, izvairoties no meža vides un ainavas 

kvalitātes degradācijas ar kailcirtēm.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā t.sk. izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas 

ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek 

plānotas neregulāras formas cirtes, izvērtējot iespējami veiksmīgāko 

ekoloģisko koku grupu novietojumu un cirsmu izmēru, atkarībā no 

tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem objektiem.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Necirst 2016.gadā ieplānotās kailcirtes vietās, kur tās 

pazemina ainavas kvalitāti, apdraud 

kultūrvēsturiskus un sabiedrībai nozīmīgus objektus 

(bānīša uzbērums, labi saglabājušās Otrā pasaules 

kara ierakumu sistēmas, vecas atsveķotas priežu 

audzes un tml.), vai apdraud dabisko meža biotopu 

kvalitāti, respektīvi, ieplānotās kailcirtes 

606.kvartālu apgabala 90.kvartāla 10.,12.nogabalā, 

118.kvartāla 7.nogabalā, 116.kvartāla 2.nogabalā un 

132.kvartāla 6.nogabala skaistā egļu audzē, kas ir 

piemērota izlases cirtes veikšanai bet, iespējams, ir 

neapzināts dabiskais meža biotops (Graphis scripta 

un citas dabiskā meža biotopa indikatorsugas).

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā t.sk. izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas 

ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu. Lai mazinātu koku ciršanas ietekmi 

uz vidi mežaudzes līmenī, potenciālajās cirsmu platībās tiek vērtēta 

dabiskam mežam raksturīgo struktūru daudzums un kvalitāte. Atbilstoši 

metodikai, tiek vērtēta mežaudžu atbilstība ES nozīmes biotopu 

kritērijiem, un tiek kartētas aizsargājamo sugu atradnes, ja tādas 

konstatētas. Identificējot kultūrvēsturiskus objektus, tiek paredzēti 

pasākumi to saglabāšanai un ietekmes mazināšanai. Mežizstrāde nav 

veikta 90.kv. 10.,12.nog. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kailciršu vietā lūdzam veikt izlases cirtes 

606.kvartālu apgabala 141.kvartāla 4.nogabalā, 

78.kvartāla 12.nogabalā, 85.kvartāla 13.nogabalā, 

87.kvartāla 13.,16. un daļā no 19.nogabala. 

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu, t. sk. atjaunošanas cirtes 

paņēmienu tiek pieņemts izvērtējot konkrētās vietas apstākļus dabā. 

Izlases atjaunošanas cirtes veiktas 85.kv. 13.nog.; 87.kv. 13.,16.nog. 

Mežizstrāde nav veikta 141.kv. 4.nog. un 78.kv 12. nog. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kopā ar DAP, pašvaldībām un LVM rekreācijas 

iecirkni un vietējām NVO un uzņēmējiem plānot 

masīva attīstību tūrisma jomā, ņemot vērā vietējās 

sabiedrības galveno uzstādījumu, ka masīvā attīstāms 

ekotūrisms. Nav jāveic lieli ieguldījumi nozīmīgai 

infrastruktūrai, bet galvenie apskates objekti ir- 

dabisks mežs ar visām norisēm tajā dažādās meža 

attīstības stadijās un dažādos gadalaikos, ģeoloģiskie 

un ģeomorfoloģiskie objekti, kā arī kultūrvēsturiskie 

objekti. 

NAV

Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma maršruts, lai teritorijas apmeklētāji 

varētu ērti orienetēties mežā t.sk. izmantotu ceļus un dabiskās 

brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM sadarbībā ar Dobeles un 

Auces novada pašvaldībām un vietējiem uzņēmējiem izstrādāja bukletu 

ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā apkārtnē, piedāvājot 

racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma vietas. Balstoties uz 

maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma vietām. Izveidotā un 

uzturētā infrastruktūra nodrošina kvalitatīvu meža baudīšanu dažādās tā 

attīstības stadijās. Plānojam arī turpmāk aktualizēt informāciju LVM 

GEO un pilnveidot IT sniegtās iespējas, lai meža apmeklētājiem 

atvieglotu orientēšanos teritorijā. Šobrīd teritorija ar esošo infrastruktūru 

un apsaimniekošanas nosacījumiem nodrošina ekotūrisma iespējas.
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04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Uzskatīt, ka visi meža ceļi ekomežos ir sabiedrībai 

nozīmīgi un izmantojami gan auto, gan 

velobraucējiem, gan kājāmgājējiem. Ružu ceļu, Vāļu 

ceļu, Ieviņu ceļu uzturēt tādā stāvoklī, lai pa tiem 

varētu izbraukt tūristu autobusi un nenorautu 

spoguļus. Ceļmalas izpļaut regulāri ar paņēmieniem, 

kas nebojā ainavas kvalitāti.

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves.Meža autoceļu ikdienas 

uzturēšanas t.sk. pļaušanas darbi, atjaunošanas, būves un pārbūves darbi 

tiks plānoti pēc nepieciešamības, ievērojot darbu kvalitātes prasības.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Noslēgt sadarbības līgumu ar kādu no vietējām 

biedrībām, tajā formulējot katras puses atbildību par 

Māras birzs dažādu komponenšu uzturēšanu kārtībā. 

NAV

LVM plāno veikt regulāru tūrisma vietu, t.sk. objekta "Māras birzs" 

uzturēšanu, nodrošinot atkritumu vākšanu, pļaušanu, elementu 

uzturēšanu u.c. darbus. Neiebilstam, ja uzturēšanas darbus objektā 

"Māras birzs" vēlas veikt kāda no vietējām biedrībām, iepriekš 

vienojoties ar LVM par sadarbības formu un nosacījumiem. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Apmeklētāju drošībai un ērtībai, pie Māras birzs, kas 

ir veltījums šīs apkaimes ļaudīm, viņu dzimtajām 

mājām un to likteņiem, ierīkot stāvlaukumu ar 

atpūtas vietu un informācijas stendu. 

NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai, 

vēlams sadarbojoties ar visām ieinteresētajām pusēm, 

ieplānot ekomežā pārdomāti un plānveidīgi uz ceļiem 

izvietot norādījuma zīmes.

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Ekomeža apsaimniekošanas plāna 2.pielikumā Vilku 

kalns norādīts kā sabiedrībai nozīmīga vieta. Kā 

viens no kolorītākajiem apskates objektiem, 

neapšaubāmi, ir vilku lamatas, kuras pašlaik vecuma 

dēļ ir bēdīgā stāvoklī, tādējādi radot sliktu iespaidu 

par AS LVM atpūtas vietas uzturēšanu un 

apsaimniekošanu, kā arī būtiski pasliktinot objekta 

kvalitāti. Lūdzam Zemgales mežsaimniecību atjaunot 

vilku lamatas, naudas līdzekļu un darbaspēka resursu 

trūkuma gadījumā iesaistot ieinteresētās nevalstiskās 

organizācijas un vietējās sabiedrības pārstāvjus. 

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, 

vēlamies piedalīties īstermiņa un ilgtermiņa ainavu 

plānošanā šajā vietā. Nepieciešams reizi gadā 

panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna nogāzi. 

Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, gar ceļa 

malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu.

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.
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04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Izmantojot mūsu biedrības piedāvāto ainavu 

plānojumu, veikt Vāļu ceļa ainavisko rekonstrukciju, 

izveidojot arī skatu stigas.

NAV

Meža autoceļu būve un pārbūve tiks plānota iespēju robežās ievērtējot 

ainavisku risinājumu realizāciju (piem. saglabāt līkumus, kopēt reljefu 

u.c.), ciktāl tas nav pretrunā ar projektēšanas standartiem un ceļu 

satiksmes drošības nosacījumiem. Plāna darbības laikā ir plānots veikt 

atsevišķu ceļu būvi un pārbūvi, ar aktuālo informāciju var iepazīties 

LVM mājas lapā, interaktīvajā kartē:  

https://www.lvm.lv/sabiedribai/meza-apsaimniekosana/meza-

apsaimniekosanas-plani/interaktiva-karte.   Plānojot saimniecisko 

darbību, izvērtēsim ainavu ciršu pielietošanas un skatupunktu veidošanas 

iespējas.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Lūgt mednieku kolektīvus mednieku stāvvietas 

mastos ekomežā neatzīmēt ar plastikāta lentēm vai 

kādā citā no estētiskā viedokļa nebaudāmā veidā.

NAV

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem, pārrunājot estētisko principu ievērošanu.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem izvietot informatīvus stendus, to saturu un 

daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Izpildīt solīto un iesniegt VKPAI apstiprināšanai 

saglabājušos šaursliežu dzelzceļa posmus un bānīša 

tiltiņu pār Ružupīti kā 20. gs. tehnikas pieminekli. 

Ierīkot atpūtas vietu ceļu krustojumā Ružu ezers- 

Ciemati pie šaursliežu dzelzceļa trases. Tā 

nepieciešama gan medniekiem, gan sēņotājiem, gan 

tiem, kas vēlas apskatīt šaursliežu dzelzceļa trasi. 

NAV

Vecā bānīša atsevišķus posmu un tiltu(caurteku) pār Ružupīti, kas ir 

identificējami dabā, arī turpmāk plānots saglabāt, tomēr, nav plānots 

reģistrēt kā tehnikas vai kultūras pieminekli. Ņemot vērā esošo tūrisma 

vietu nodrošinājumu, krustojumā Ružu ezers – Ciemati, pie šaursliežu 

dzelzceļa trases, nav plānots izveidot papildus tūrisma vietu. 

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Kopā ar pašvaldībām izdot un regulāri atjaunot 

tūrisma karti ar galvenajiem vēsturiskajiem un dabas 

apskates objektiem šajā masīvā. Regulāri saskaņot 

savas darbības ar LVM rekreācijas iecirkni un 

privātajiem pakalpojumu sniedzējiem šajā teritorijā. 

NAV

Iepriekšējā plāna periodā LVM sadarbībā ar pašvaldībām, vietējiem 

iedzīvotājiem un uzņēmējiem izveidoja ceļvedi – “Apmet loku Zemgalē”. 

Ceļvedī ir ietverta informācija par apskates objektiem, maršrutiem, 

vietējo uzņēmēju sniegtajiem pakalpojumiem un citu informāciju. LVM 

GEO un LVM GEO mobilā aplikācija ir publiski pieejami rīki ar kuru 

atbalstu, pievienojot dažādus kartes slāņus, var atrast dažāda veida 

informāciju par meža masīvu. Plānojam arī turpmāk aktualizēt 

informāciju LVM GEO un izmantot IT sniegtās iespējas, lai meža 

apmeklētājiem atvieglotu orientēšanos teritorijā. Sabiedrības līdzdalība 

meža apsaimniekošanā tiek nodrošināta, iesaistot visas interešu grupas 

meža apsaimniekošanas plāna izstrādes procesā, kā arī sazinoties gan 

rakstiski, gan telefoniski.

04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Turpināt vietējās sabiedrības iesākto praksi organizēt 

vismaz reizi gadā šajā masīvā seminārus sabiedrībai 

un LVM darbiniekiem par dažādiem mežkopības un 

meža ekoloģijas jautājumiem, iesaistoties diskusijā 

un ņemot vērā semināru gaitā gūtos ieteikumus meža 

apsaimniekošanā.

NAV

Katru gadu LVM rīko atvērtās dabas dienas par dažādām aktuālām 

tēmām t.sk. dabas aizsardzību, mežkopību utml., kurās visas interešu 

grupas tiek aicinātas piedalīties. Iepriekšējā plāna periodā ir rīkotas 

tikšanās ar interešu grupām, pašvaldībām, iedzīvotājiem, sadarbības 

partneriem, informējot par meža apsaimniekošanas un vides monitoringa 

rezultātiem. Arī turpmāk plānojam turpināt šādu praksi.
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04.03.2016

Vides 

aizsardzības 

klubs, 

Zemgales 

nodaļa

Mērķtiecīgi kopā ar sabiedrību turpināt pētījumus par 

nekoksnes vērtībām vietējās sabiedrības ģimeņu 

budžetos, par ekoloģisko noslodzi tūrisma objektos, 

kā arī sabiedrības ierosinājumu izzināšanu un 

apkopošanu ekomeža apsaimniekošanas uzlabošanai, 

slēdzot sadarbības līgumus ar vietējām skolām, 

institūtu „Silava” un augstākajām mācību iestādēm.

NAV

Ņemot vērā Vilku kalna – Krievkalna masīva teritorijas lielumu, pētījuma 

rezultāti nedotu pietiekošu reprezentativitāti, lai izdarītu kvalitatīvus 

secinājumus. Tādēļ LVM sadarbojas ar Latvijas Valsts mežzinātnes 

institūtu "Silava", Meža un koksnes produktu pētniecības un attīstības 

institūtu “MEKA”, Latvijas Lauksaimniecības universitāti, Latvijas 

Universitāti un citām organizācijām pētījumu veikšanā visā LVM 

teritorijā, kā arī ņem vērā citu organizāciju veikto pētījumu rezultātus. 

Lai novērtētu esošo situāciju Vilku kalna – Krievkalnu meža masīvā, tiks 

veiks monitorings atbilstoši meža apsaimniekošanas plānam.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Uzskatām, ka visi ceļi ekomežā ir sabiedrībai 

nozīmīgi un iekļaujami meža apsaimniekošanas 

plāna 2.pielikumā. 

NAV

Jaunā plāna redakcijā ir mainīts pielikumu saturs un atsevišķi netiek 

izdalīti sabiedrībai nozīmīgi ceļi. Jaunajā plānā ir ietverts LVM tūrisma 

maršruts, lai teritorijas apmeklētāji varētu ērti orienetēties mežā t.sk. 

izmantotu ceļus un dabiskās brauktuves. Iepriekšējā plāna periodā LVM 

sadarbībā ar Dobeles un Auces novada pašvaldībām un vietējiem 

uzņēmējiem izstrādāja bukletu ar tūrisma un rekreācijas iespējām tuvējā 

apkārtnē, piedāvājot racionālāko maršrutu, lai apmeklētu LVM tūrisma 

vietas. Balstoties uz maršrutu ir izvietotas norādes zīmes uz tūrisma 

vietām. 

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam Zemgales mežsaimniecību atjaunot vilku 

lamatas Vilku kalnā. Naudas līdzekļu un darbaspēka 

resursu trūkuma gadījumā esam gatavi iesaistīties 

darbu veikšanā.

NAV
Tiek plānota jauna tūrisma objekta izveide - Vilku lamatas, plānojot to 

sadarbībā ar pašvaldībām un citiem interesentiem.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam pie Māras birzs ierīkot stāvlaukumu ar 

atpūtas vietu un informācijas stendu.
NAV

Papildus stāvlaukuma  izveide pie Māras birzs nav plānota. LVM 

2016.gadā veica Ružu ceļa pārbūves darbus, pastiprinot ceļa segumu, tajā 

skaitā arī paplašinot ceļa elementus pie Māras birzs. Veikto darbu 

rezultātā ir nodrošināta meža apmeklētāju automašīnu un autobusu 

novietošana paplašinājuma un nobrauktuves zonā pie Māras birzs.  

Informatīvā stenda izveide un uzstādīšana ir realizēta sadarbībā ar 

Dobeles un Auces novadu pašvaldībām. 

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sazarotā un plašā ceļu tīkla dēļ apmeklētāju ērtībai 

saplānot un uz ceļiem izvietot norādījuma zīmes ar 

attāluma norādēm.

NAV
Tiek plānota esošo norādes zīmju uzturēšana, bet papildus norādes zīmju 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Pie apskates objektiem, kā arī pie masīvā ieejošiem 

ceļiem izvietot informatīvus stendus, to saturu un 

daudzumu saskaņojot ar ieinteresētajām 

nevalstiskajām organizācijām.

NAV
Tiek plānota esošo stendu uzturēšana, bet papildus informatīvo stendu 

uzstādīšanas nepieciešamība tiks vērtēta. 

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūdzam nepārsniegt vēsturisko ciršanas apjomu 

galvenajā cirtē, respektīvi, ne vairāk par 11 ha gadā, 

tādējādi nodrošinot vēsturisko pēctecību.

NAV

Laika periodā 2020. - 2029. g. atjaunošanas cirtes tiks plānotas 10% 

apjomā no kopējās meža platības, t.i. 262 ha (ciršanas vecumu 

sasniegušo audžu apjoms desmitgadē - 970 ha). Savukārt bojātu koku 

cirtes, krājas kopšanas cirtes, rekonstruktīvās cirtes un pārējās cirtes veic 

pēc nepieciešamības, lai nodrošinātu kvalitatīvu un ražīgu mežaudžu 

veidošanos. Plānotie ciršanas apjomi nodrošina ilgtspējīgu meža masīva 

attīstību, saglabājot vides un sociālās vērtības un perspektīvā palielinot 

CO2 piesaisti.
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2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Ekomeža apsaimniekošanas plāna sadaļā par 

galvenās cirtes apjomiem un cirtes veida izvēli, kā 

prioritāti cirtes paņēmiena izvēlē noteikt izlases cirti. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot situāciju dabā 

(piemēram, augšanas apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais 

novietojums u.c.), ievērojot apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Kailcirti ekomežā, saskaņā ar sākotnējo meža 

apsaimniekošanas plānu, pielietot tikai izņēmuma 

veidā, likvidējot ugunsgrēka sekas, kukaiņu bojātās, 

bebru nopludinātās audzēs un tml. pēc VMD sanitārā 

atzinuma. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas(piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai samazinātu augošu koku bojāšanu, riskus, kas 

saistīti ar kukaiņu savairošanos un neveicinātu 

darbaspēka aizplūšanu no lauku reģioniem un valsts, 

izlases cirtes prioritāri izstrādāt ar rokas darba 

motorinstrumentiem. Lai izvairītos no paliekošās 

audzes bojāšanas, pievešanu veikt saudzīgi ar 

kopšanas cirtēm paredzētu pievedējtraktoru, 

atbilstoši augsnes nestspējai.

NAV

Visi apsaimniekošanas darbi meža masīvā un ārpus tā tiek plānoti 

atbilstoši ekonomiski pamatotām tehnoloģiskām metodēm, mazintot 

ietekmi uz vidi.   LVM iedzīvotājiem nodrošina iespēju piedalīties 

publisko pakalpojumu iepirkumos.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Sabiedriski nozīmīgu ceļu malās, sabiedriski 

nozīmīgu vietu tuvumā, audzēs ar kultūrvēsturiskiem 

objektiem, sabiedriski nozīmīgās ogu un sēņu vietās 

un tml. plānot ainavu cirtes, izlases cirtes un 

kopšanas cirtes, izvairoties no meža vides un ainavas 

kvalitātes degradācijas.

NAV

Lēmums par katras audzes apsaimniekošanu tiek pieņemts izvērtējot 

konkrētās vietas apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas t.sk. 

izvērtējot ainavu ciršu, atjaunošanas ciršu, kopšanas ciršu pielietojumu.  

Lai mazinātu ietekmi uz ainavu, tiek plānotas neregulāras formas cirtes, 

izvērtējot iespējami veiksmīgāko ekoloģisko koku grupu novietojumu un 

cirsmu izmēru, atkarībā no tuvākajiem sabiedrībai nozīmīgiem 

objektiem. 

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Plānojot galvenās izmantošanas cirsmas ekomežā, 

informēt vietējās nevalstiskās organizācijas un 

vietējās sabiedrības pārstāvjus, kuriem tas interesē, 

par cirsmu atrašanās konkrētajām vietām ekomežā un 

respektēt sabiedrības intereses un viedokli. 

NAV

Cirsmu plānošana tiks veikta saskaņā ar mežaudžu apsaimniekošanas 

mērķiem (publiski pieejami LVM interaktīvajā kartē), ievērojot meža 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus t.sk. informējot vienlaidus 

atjaunošanas cirsmu tiešā tuvumā (200 m attālumā) esošo māju 

iedzīvotājus.Sabiedrības līdzdalība meža apsaimniekošanā tiek 

nodrošināta veicot meža apsaimniekošanas plāna izstrādi, kā arī 

sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai izvairītos no konfliktsituācijām un kādas no 

ieinteresētās puses diktāta, piesaistot pašvaldības 

pārstāvjus, vietējās nevalstiskās organizācijas un 

ieinteresētos sabiedrības pārstāvjus, lūdzam izveidot 

šim un citiem ar ekomeža apsaimniekošanu 

saistītiem jautājumiem darba grupu uz paritātes 

pamatiem. 

NAV

Uzskatam, ka darba grupas veidošana nav nepieciešama, jo tās funkcijas 

pilda izstrādātais individuālais apsaimniekošanas plāns, kurš tapis 

iesaistoties visām ieinteresētajām pusēm (t.sk. vietējām interešu grupām, 

vietējiem pašvaldību pārstāvjiem). Komunikācija ar interešu grupām tiek

nodrošināta sazinoties gan rakstiski, gan telefoniski.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lai atpūtas vieta Krievu kalnā nezaudētu savu 

estētisko vērtību un apmeklētāji varētu baudīt ne 

tikai panorāmas ainavu, bet arī skata dziļumu, reizi 

gadā panorāmas ainavas virzienā izpļaut kalna 

nogāzi. Ejot pa Kalna ceļu uz Krievu kalna virsotni, 

gar ceļa malu veidot skatu punktus un izkopt ainavu. 

NAV

Krievkalnā tiek plānota gājēju ceļa un nogāzes pļaušana pēc 

nepieciešamības. Skatupunktu veidošanas iespējas izvērtēsim plānojot 

saimniecisko darbību.

2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Lūgt mednieku kolektīvus mednieku stāvvietas 

mastos ekomežā neatzīmēt ar plastikāta lentēm vai 

kādā citā no estētiskā viedokļa nebaudāmā veidā. 

NAV

Apsaimniekošanas plāna ietvaros, medību saimniecība tiks regulēta 

atbilstoši noslēgtajiem medību nomas līgumiem un normatīvajiem 

aktiem, pārrunājot estētisko principu ievērošanu.
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2016. gads

Biedrība 

“Zebrus 

draugi”

Necirst 2016.gadā ieplānotās kailcirtes vietās, kur tās 

pazemina ainavas kvalitāti, apdraud 

kultūrvēsturiskus un sabiedrībai nozīmīgus objektus 

(bānīša uzbērums, labi saglabājušās Otrā pasaules 

kara ierakumu sistēmas, vecas atsveķotas priežu 

audzes un tml.), vai apdraud dabisko meža biotopu 

kvalitāti. 

NAV

Lēmums par cirtes veidu tiks pieņemts izvērtējot konkrētās vietas 

apstākļus dabā un sekmīgas atjaunošanas iespējas(piemēram, augšanas 

apstākļu tips, sugu sastāvs, audzes telpiskais novietojums u.c.), ievērojot 

apsaimniekošanas plāna nosacījumus (saglabāt kultūrvēsturiskā 

mantojuma vērtības, unikālās reljefa formas un identificētās nozīmīgākās 

dabas vērtības).
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